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Dovolujeme si Vás pozvat na jarní 

JARMARK, 

JARMARK
JJaarrnníí  

JJAARRMMAARRKK
SSOOBBOOTTAA    44..  55..  22002244    oodd  88  hhoodd,,

který se uskuteční 

v sobotu 4. května 2024 od 8 hod. 
na náměstí Jiřího z Poděbrad v Novém Kníně.

Těšíme se na Vás!
Kulturní komise města Nový Knín
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Vážení spoluobčané,

nejprve dovolte, abych všem popřál hodně štěstí a pevného 
zdraví v roce 2024! Kéž se vám daří ve všem, co jste si pro tento 
rok naplánovali, ať už v osobním životě, práci či ve vašich koníč-
cích. A především, ať se štěstí usmívá na vás i vaše blízké.
S radostí vám představuji první výtisk letošního  
NOVOKNÍNSKA. Možná jste si všimli, že naše městské perio- 
dikum prošlo několika změnami. Po pečlivém zvážení růz-
ných návrhů a podnětů, které jsme během uplynulého roku 
obdrželi, jsme se rozhodli pro několik inovací. Zpravodaj je 
nyní tištěn na lehčím ofsetovém papíru, což nejen snížilo jeho 
cenu a hmotnost, ale také zlepšilo jeho ekologickou stopu. 
Formát se mírně zmenšil, aby lépe vyhovoval vašim potře-
bám, a grafické zpracování bylo přepracováno tak, aby lépe 
odráželo historii a důležitost našeho města.
Obsah zpravodaje zůstává věrný své kvalitě, i když doznal 
několika formálních úprav. Je důležité si připomenout, že 
kvalita našeho periodika závisí na každém z nás – na tom, co 
se v našem městě děje a jak o těchto událostech informuje-
te. Vážíme si každého vašeho příspěvku, stanoviska, názoru. 
Samozřejmě dbáme na zachování korektnosti a slušnosti.
Na nejbližším zasedání zastupitelstva představí redakční 
rada dokumenty, které definují statut a pravidla pro publi-
kování v NOVOKNÍNSKU. Tyto dokumenty budou po schvá-
lení zastupiteli veřejně dostupné.
Letos nás čeká několik významných investičních akcí, z nichž 
nejdůležitější je momentálně rekonstrukce infrastruktury  
a nový povrch krajské silnice v oblasti ulic Havlíčkova  
a Žižkova. Tato akce přinese zásadní změny, které se dotk-
nou nás všech. Jako každý takový projekt si vyžádá pocho-
pení a trpělivost nejen kvůli omezení dopravního provozu. 
Středočeský kraj ve spolupráci s příslušnými orgány zajistí 
částečnou průjezdnost a objízdné trasy. Prosím vás o trpěli-
vost a pochopení, výsledky posléze ocení nejen obyvatelé  
v této lokalitě, ale i my všichni.
Nyní bych rád věnoval zvláštní pozornost jednomu z našich 
nejambicióznějších projektů – představení studie komplexní-
ho řešení náměstí Jiřího z Poděbrad. Tento projekt je nejen významný pro naše město z hlediska urbanistického a kulturního, 
ale také představuje krok k revitalizaci a oživení našeho historického centra. Toto dlouho očekávané řešení bude představovat 
symbiózu moderních prvků a úcty k historickému dědictví Nového Knína. Na představení studie se budou podílet její autoři  
a Národní památkový ústav spolu s dalšími odborníky. Těšíme se na společné promyšlené rozhodnutí, které přenese naše 
město do nové éry, respektující naši bohatou historii a zároveň reagující na současné potřeby a vizionářské myšlenky. 
Věřím, že tato zima uspokojí přání všech, což je skvělé. Příroda má své kouzlo v každém ročním období a já doufám, že si 
každý z vás najde v zimě to své.
Ať už je vaše představa zimy jakákoli, přeji vám, abyste si tento čas užili ve zdraví, pohodě a spokojenosti. Nechť nadcháze-
jící měsíce přinesou to nejlepší vám i celému Novému Knínu.
S upřímnými pozdravy a přáním všeho dobrého

Ing. Radek Hrubý, 
starosta Nového Knína
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USNESENÍ ZE 7. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA  
MĚSTA NOVÝ KNÍN, KTERÉ SE KONALO 12. 12. 2023

Usnesení č. 1 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje ověřovatele zápi-
su Ing. Tomáše Havlíčka a Petru Moravcovou.
Usnesení č. 2 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje program 7. zase-
dání zastupitelstva:
1. Určení ověřovatelů zápisu
2. Schválení programu 7. zasedání ZM
3. Zpráva finančního výboru
4. Rozpočtové opatření č. 3/2023
5. Svěření kompetence schvalovat rozpočtová opatření v radě 
města 
6. Návrh rozpočtu na rok 2024
7. Obecně závazná vyhláška o stanovení obecního systému 
odpadového hospodářství
8. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za odkládá-
ní komunálního odpadu z nemovité věci
9. Dispozice nemovitým majetkem
a) prodej části pozemku p. č. 918/12 (918/77) a pozemku p. 
č. 918/21 v k.ú. Nový Knín
b) prodej pozemku p. č. 918/22 v k.ú. Nový Knín
c) prodej pozemku p. č. 565/6  v k.ú. Libčice
d) prodej pozemku p. č. st. 236 v k.ú. Starý Knín
e) prodej pozemků p. č. 203/1, 204/2 a 204/3 v k.ú. Nový 
Knín
f) prodej části pozemku p. č. 918/12 (918/84) v k.ú. Nový 
Knín
g) prodej části pozemku p. č. 63/9 (63/17) v k.ú. Libčice
h) prodej pozemku p. č. 204/8 v k.ú. Nový Knín
i) prodej části pozemku p. č. 63/9 v k.ú. Libčice
j) budoucí koupě části pozemku p. č. 386/1 v k.ú. Nový Knín
10. Prominutí dluhu po zesnulém
11. Dotace – Brdy-Vltava, o. p. s., Římskokatolická farnost 
Starý Knín
12. Dohoda o zajištění povinné školní docházky – obec Čím, 
Velká Lečice
13. Zpráva kontrolního výboru
14. Zpráva z dílčího přezkoumání hospodaření města za rok 
2023
15. Dohoda o narovnání – Rytířský řád křižovníků s červenou 
hvězdou
16. Různé
Usnesení č. 3 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín bere na vědomí zápis fi-
nančního výboru z 29. 11. 2023. 

Usnesení č. 4 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje předběžné roz-
počtové opatření č. 3/2023 k rozpočtu na rok 2023 a ná-
sledující, pro operace, které vzniknou za období od data  
13. 12. 2023 bez určení konkrétní výše v Kč pro tyto rozpoč-
tové změny:  
a) přijetí a realizace účelově poskytnutých prostředků.
b) vypořádání transferů, upřesnění výše transferů.
c) úhrady pokut, penále, daní a daňových doměrů, odvodů.
d) výdaje, u kterých by prodlení způsobilo škodu, a výdaje, 
které nezávisí na vůli města.
e) technické změny rozpočtu vlivem změny předpisů, pokud 
mají vliv na rozpočet.
f) překročení závazného ukazatele (paragrafu) o 5 % není 
porušením vůle zastupitelstva vyjádřené závaznými ukazateli 
rozpočtu, pokud nebude překročen stanovený schodek roz-
počtu.
g) použití schválené výdajové rezervy na pokrytí akutních, 
nepředpokládaných potřeb.
Usnesení č. 5 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín svěřuje v souladu s ustano-
vením § 102 odst. 2 písm. a) zákona č. 128/200 Sb., o obcích, 
v platném znění Radě města Nový Knín provádět rozpočtová 
opatření v následujícím rozsahu: 
1) Rada města může schválit rozpočtovou změnu na každém 
jednotlivém závazném ukazateli do max. výše 1 % schvále-
ného celkového objemu výdajů rozpočtu s tím, že není ome-
zena celková výše rozpočtového opatření přijatého radou 
města, které může obsahovat i více rozpočtových změn.
2) Zároveň je tímto omezena možnost změny výsledku hos-
podaření - tj. zvýšení schodku či snížení přebytku schválené-
ho rozpočtu.
3) Provedené rozpočtové změny v uvedených případech bu-
dou předloženy v konkrétních částkách k informování zastu-
pitelstva na nejbližším zasedání zastupitelstva.
Usnesení č. 6 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje zveřejněný návrh 
rozpočtu pro rok 2024 jako schodkový, s úpravou ve výda-
jové části na paragrafu 2310 navýšení o částku 1201 tis. Kč, 
a na paragrafu 5512 navýšení o částku 150 tis. Kč. Celkový 
objem příjmů činí 51 353 tis. Kč a celkový objem výdajů činí 
54 062 tis. Kč. Vzniklý schodek rozpočtu ve výši 2709 tis. Kč  
bude kryt financováním, tj. přebytkem hospodaření let minu-
lých. V rámci schváleného rozpočtu schvaluje zastupitelstvo 
města neinvestiční příspěvek příspěvkové organizaci Základní 
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škola a Mateřská škola Nový Knín ve výši 4 300 000 Kč. Zá-
vazné ukazatele rozpočtu jsou stanoveny paragrafy. Schvále-
ný rozpočet je nedílnou součástí zápisu.
Usnesení č. 7 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín vydává obecně závaznou 
vyhlášku o stanovení obecního systému odpadového hospo-
dářství.
Usnesení č. 8 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín vydává obecně závaznou 
vyhlášku o místním poplatku za odkládání komunálního od-
padu z nemovité věci. 
Usnesení č. 9 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje prodej nově vznik-
lého pozemku parc. č. 918/77 v k. ú. Nový Knín o výměře  
13 m2 z pozemku parc. č. 918/12 v k. ú. Nový Knín dle geo-
metrického plánu č. 587–27/2018 a pozemku parc. č. 918/21 
v k. ú. Nový Knín o výměře 55 m2 pana J. K., nar. XX.XX.
XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXXX, a paní O. K., nar. 
XX.XX.XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXXX, za nabídko-
vou cenu ve výši 11 950 Kč, a uzavření kupní smlouvy.
Usnesení č. 10 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje prodej pozemku 
parc. č. 918/22 v k. ú. Nový Knín o výměře 83 m2, dle geo-
metrického plánu č. 587–27/2018 pana J. K., nar. XX.XX.
XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXXX, a paní O. K., nar. 
XX.XX.XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXXX, za nabídko-
vou cenu ve výši 17 000 Kč, a uzavření kupní smlouvy.
Usnesení č. 11 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín zamítá prodej pozemku 
parc. č. 565/6 v k. ú. Libčice o výměře 464 m2 paní E. K., nar. 
XX.XX.XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXXX, za cenu tržní 
23 660 Kč.        
Usnesení č. 12 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje prodej pozemku 
parc. č. st. 236 o výměře 6 m2 v k. ú. Starý Knín, společ-
nosti ČEZ distribuce, a. s., se sídlem Teplická 874/B, Děčín 
IV-Podmokly 405 02, IČ: 24729035, za cenu ve výši 6630 Kč,  
a uzavření kupní smlouvy.
Usnesení č. 13 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje prodej pozemků 
parc. č. 203/1 o výměře 81 m2, parc. č. 204/3 o výměře 134 m2 
a parc. č. 204/2 o výměře 293 m2, vše v k. ú. Nový Knín, panu 
K. Ď., nar. XX.XX.XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXXX, za 
cenu tržní mimořádnou 25 400 Kč, na základě odborného 
vyjádření o ceně nemovitostí Miluše Ptáčkové, se sídlem Na 
Kole 710, 263 01 Dobříš, IČ: 15860205, a uzavření kupní 
smlouvy.
Usnesení č. 14 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje prodej nově 
vzniklého pozemku parc. č. 918/84 v k. ú. Nový Knín o výmě-

ře 18 m2 z pozemku parc. č. 918/12 v k. ú. Nový Knín, paní 
L. N., nar. XX.XX.XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXXX,  
a Mgr. J. N., nar. XX.XX.XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXX, 
za cenu nabídkovou 20 000 Kč, a uzavření smlouvy.
Usnesení č. 15 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje prodej nově 
vzniklého pozemku 63/17 v k. ú. Libčice o výměře 42 m2  
z pozemku parc. č. 63/9 v k.ú. Libčice, paní D. Ch., nar. 
XX.XX.XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXXX, za cenu na-
bídkovou 4200 Kč, a uzavření smlouvy.
Usnesení č. 16 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje prodej pozemku 
parc. č. 204/8 v k. ú. Nový Knín o výměře 131 m2, panu  
J. J., nar. XX.XX.XXXX, a paní H. J., nar. XX.XX.XXXX, oba 
bytem XXXXXXXXXXXXXXX, za cenu tržní mimořádnou 
6550 Kč, na základě odborného vyjádření o ceně nemovi-
tostí Miluše Ptáčkové, se sídlem Na Kole 710, 263 01 Dobříš,  
IČ: 15860205, a uzavření kupní smlouvy.
Usnesení č. 17 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje prodej nově vznik-
lého pozemku parc. č. 63/19 v k. ú. Libčice o výměře 14 m2 
dle geometrického plánu č. 468-36/2023 z pozemku parc. 
č. 63/9 v k.ú. Libčice, paní M. L., nar. XX.XX.XXXX, a panu  
J. L., nar. XX.XX.XXXX, oba bytem XXXXXXXXXXXXXXX, 
za cenu nabídkovou 500 Kč/m2, a uzavření kupní smlouvy.
Usnesení č. 18 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje uzavření smlouvy 
o smlouvě budoucí kupní s panem J. C., nar. XX.XX.XXXX, 
bytem XXXXXXXXXXXXXXXX, a paní J. C., nar. XX.XX.
XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXXX, jejímž předmětem je 
odkup části pozemku parc. č. 386/1 v k. ú. Nový Knín, za 
cenu ve výši 50 Kč/m2.
Usnesení č. 19 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín rozhodlo prominout pohle-
dávky ve výši 99 047 Kč panu J. P., posledně bytem Libčice 
65, 262 03 Nový Knín, z titulu úmrtí dlužníka.
Usnesení č. 20 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje poskytnu-
tí dotace do sociálního fondu regionu Brdy – Vltava, ve výši  
122 417 Kč, pro Brdy-Vltava o.p.s., se sídlem Mírové náměstí 119,  
263 01 Dobříš, IČO: 27586481, a uzavření veřejnoprávní smlouvy.
Usnesení č. 21 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje poskytnutí do-
tace Římskokatolické farnosti Starý Knín, se sídlem Dvorská 
326, 262 03 Nový Knín, IČO: 67798896, ve výši 100 000 Kč  
na opravu oltáře Sv. Antonína Paduánského, a uzavření veřej-
noprávní smlouvy.
Usnesení č. 22 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje uzavření dohody 
mezi obcemi Nový Knín a Čím, se sídlem Čím 16, 262 03 
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Nový Knín, IČO: 00242063, o zajištění povinné školní do-
cházky v jiné obci.
Usnesení č. 23 - 7/2023 – ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje uzavření dohody 
mezi obcemi Nový Knín a Velká Lečice, se sídlem Velká Lečice 
85, 262 05 Velká Lečice, IČO: 00473901, o zajištění povinné 
školní docházky v jiné obci.
Usnesení č. 24 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín bere na vědomí zprávu 
kontrolního výboru z 27. 10. 2023.
Usnesení č. 25 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín bere na vědomí zprávu  

o dílčím přezkoumání hospodaření územního celku Nový 
Knín za rok 2023.
Usnesení č. 26 - 7/2023 – ZM
Zastupitelstvo města Nový Knín schvaluje dohodu o narov-
nání mezi městem Nový Knín a Rytířským řádem křižovníků 
s červenou hvězdou, IČO: 00408026, se sídlem Platnéřská 
191/4, 110 00 Praha – Staré Město, jejímž předmětem je ko-
nečné narovnání vzájemných vztahů vyplývajících z pachtovní 
smlouvy a souvisejících vztahů, jakož i jiných vzájemných vzta-
hů mezi městem Nový Knín a Rytířským řádem křižovníků.
Ing. Radek Hrubý   Marek Zach
starosta                                                   místostarosta
       

VÝPIS USNESENÍ Z 26. SCHŮZE RADY  
MĚSTA NOVÝ KNÍN KONANÉ 4. 12. 2023

Usnesení č. 1–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje program v tomto znění:
1. Schválení programu RM č. 26/2023
2. Pronájem části pozemku parc. č. 672/6 v k.ú. Nový Knín
3. Žádosti o prodloužení pronájmu pozemku parc. č. 104/1 
v k. ú. Starý Knín
4. Smlouva HELP TEX, z. s.
5. Smlouva TextilEco, a. s.
6. Revokace usnesení č. 2–15/2023 – RM 
7. Smlouva Jiří Dvořák – Lary 
8. Úprava sazeb ve smlouvě – Arion
9. Smlouva Komerční banka, a.s.
10. Revokace usnesení č. 8–25/2023 – RM
11. Cenová nabídka na vodovod – VHS Dobříš
12. Program 7. zasedání zastupitelstva
Usnesení č. 2–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje pronájem části pozemku parc. č. 
672/6 v k. ú. Nový Knín o výměře 18 m2 za 8 Kč/m2 měsíčně 
+ poplatky za služby, panu J. E., nar. XX.XX.XXXX, bytem 
XXXXXXXXXXXXXXX, a uzavření smlouvy o nájmu plochy 
na dobu určitou, a to od  6. 12. 2023 do 31. 12. 2024.
Usnesení č. 3–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje pronájem části pozemku parc. č. 
672/6 v k. ú. Nový Knín o výměře 18 m2 za 8 Kč/m2 měsíčně 
+ poplatky za služby, panu M. G., nar. XX.XX.XXXX, bytem 
XXXXXXXXXXXXXXX, a uzavření smlouvy o nájmu plochy 
na dobu určitou, a to od  6. 12. 2023 do 31. 12. 2024.
Usnesení č. 4–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje prodloužení pronájmu části pozemku 
parc. č. 104/1 v k. ú. Starý Knín a pozemků parc. č. 97 a parc. 
č. 769/1 v k. ú. Starý Knín, které nejsou v majetku města, ale 
na základě dohody s vlastníky je město oprávněno je pod-

najímat, o celkové výměře 672 m2 společnosti Kohout J&B  
s. r. o., IČO: 07819170, se sídlem Sudovice 154, 262 03 Nový 
Knín, do 31. 12. 2024, a uzavření dodatku č. 1.
Usnesení č. 5–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje prodloužení pronájmu části pozemku 
parc. č. 104/1 v k. ú. Starý Knín a pozemků parc. č. 97 a parc. 
č. 769/1 v k. ú. Starý Knín, které nejsou v majetku města, ale 
na základě dohody s vlastníky je město oprávněno je pod-
najímat, o celkové výměře 279 m2 panu T. K., nar. XX.XX.
XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXX, do 31. 12. 2024, a uza-
vření dodatku č. 1.
Usnesení č. 6–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje prodloužení pronájmu části pozem-
ku parc. č. 104/1 v k. ú. Starý Knín a pozemků parc. č. 97  
a parc. č. 769/1 v k. ú. Starý Knín, které nejsou v majetku 
města, ale na základě dohody s vlastníky je město oprávněno 
je podnajímat, o celkové výměře 140 m2 Františku Lomozovi,  
IČO: 69371849, se sídlem Kozohorská 390, 262 03 Nový 
Knín, do 31. 12. 2024, a uzavření dodatku č. 1.
Usnesení č. 7–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje prodloužení pronájmu části pozem-
ku parc. č. 104/1 v k. ú. Starý Knín a pozemků parc. č. 97  
a parc. č. 769/1 v k.ú. Starý Knín, které nejsou v majetku 
města, ale na základě dohody s vlastníky je město oprávně-
no je podnajímat, o celkové výměře 58 m2 panu P. V., nar. 
XX.XX.XXXX, XXXXXXXXXXXXXXX, do 31. 12. 2024,  
a uzavření dodatku č. 1.
Usnesení č. 8–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje vypovězení smlouvy o umístění a pro-
vozování kontejnerů se společností HELP TEX, z. s., se síd-
lem Za Zámečkem 746/5a, 158 00 Praha 5 Jinonice, IČO: 
02815991, z důvodu závažného porušení smluvního vztahu.
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Usnesení č. 9–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy se společností Textil- 
Eco, a. s., se sídlem Palackého 715/15, 110 00 Praha 1 – Nové 
Město, IČO: 28101766, jejímž předmětem je bezplatné umís-
tění kontejnerů pro sběr oděvů, obuvi a textilu.
Usnesení č. 10–26/2023 – RM 
Rada města ruší usnesení č. 2–15/2023 – RM ze 18. 7. 2023 
z důvodu nenaplněného obchodního záměru.
Usnesení č. 11–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy s Jiřím Dvořákem, 
se sídlem Vysočanská 546/85, 190 00 Praha – Prosek, IČO: 
45740879, jejímž předmětem je poskytování nonstop slu-
žeb spojených s odchytem toulavých, zdivočelých a synan-
tropních zvířat, za roční paušální platbu ve výši 25 800 Kč 
+ platby za poskytování dalších služeb (viz příloha k tomuto 
usnesení na https://www.mestonovyknin.cz/mesto/rada-
-mesta-2/usneseni-rady-mesta/2023/).
Usnesení č. 12–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje ceník IT služeb společnosti ARION 
spol. s r.o., se sídlem Kubánské náměstí 1391/11, 100 00 Pra-
ha 10 – Vršovice, platný od 1. 4. 2023 (viz příloha k tomuto 
usnesení na https://www.mestonovyknin.cz/mesto/rada-
-mesta-2/usneseni-rady-mesta/2023/).
Usnesení č. 13–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy se společností Ko-
merční banka, a.s., se sídlem Na Příkopě 969/33, 114 07 Pra-
ha 1, IČO: 45317054, jejímž předmětem je umístění peněž-
ního bankomatu v přízemí budovy Základní školy Nový Knín, 
za který bude Městu Nový Knín hrazena měsíční platba 40 
Kč bez DPH + měsíční záloha na elektřinu ve výši 1500 Kč 
bez DPH.
Usnesení č. 14–26/2023 – RM 
Rada města ruší usnesení č. 8–25/2023 – RM z 21.11.2023 
z důvodu přímé úhrady této záležitosti Městem Nový 
Knín.
Usnesení č. 15–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje cenovou nabídku na obnovu na vodo-
vodu v Novém Kníně od společnosti Vodohospodářská spo-
lečnost Dobříš s.r.o., IČO: 49549677, se sídlem Jiráskova 656, 
263 01 Dobříš, za cenu 763 000 Kč bez DPH.
Usnesení č. 16–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje cenovou nabídku na obnovu  vodovo-
du na Kozích Horách od společnosti Vodohospodářská spo-
lečnost Dobříš s.r.o., IČO: 49549677, se sídlem Jiráskova 656, 
263 01 Dobříš, za cenu 76 000 Kč bez DPH.

Usnesení č. 17–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje cenovou nabídku na obnovu  vodovo-
du na Chramištích od společnosti Vodohospodářská společ-
nost Dobříš s. r. o., IČO: 49549677, se sídlem Jiráskova 656, 
263 01 Dobříš, za cenu 398 000 Kč bez DPH.
Usnesení č. 18–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje program zasedání Zastupitelstva měs-
ta Nový Knín, které se bude konat 12. 12. 2023, v tomto 
znění:
1. Určení ověřovatelů zápisu
2. Schválení programu 7. zasedání ZM
3. Zpráva finančního výboru
4. Rozpočtové opatření č. 3/2023
5. Svěření kompetence schvalovat rozpočtová opatření v radě 
města 
6. Návrh rozpočtu na rok 2024
7. Obecně závazná vyhláška o stanovení obecního systému 
odpadového hospodářství
8. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za odkládá-
ní komunálního odpadu z nemovité věci
9. Dispozice nemovitým majetkem
a) prodej části pozemku p. č. 918/12 (918/77) a pozemku  
p. č. 918/21 v k. ú. Nový Knín
b) prodej pozemku p. č. 918/22  v k. ú. Nový Knín
c) prodej pozemku p. č. 565/6  v k. ú. Libčice
d) prodej pozemku p. č. st. 236 v k. ú. Starý Knín
e) prodej pozemků p. č. 203/1, 204/2 a 204/3 v k. ú. Nový Knín
f) prodej části pozemku p. č. 918/12 (918/84) v k. ú. Nový Knín
g) prodej části pozemku p. č. 63/9 (63/17) v k. ú. Libčice
h) prodej pozemku p. č. 204/8 v k. ú. Nový Knín
i) prodej části z pozemku p. č. 63/9 v k. ú. Libčice
j) budoucí koupě části pozemku p. č. 386/1 v k. ú. Nový Knín
10. Prominutí dluhu po zesnulém
11. Dotace - Brdy-Vltava, o. p. s. 
12. Dohoda o zajištění povinné školní docházky – obec Čím
13. Zpráva kontrolního výboru
14. Zpráva z dílčího přezkoumání hospodaření města za rok 
2023
15. Skupinový vodovod a zhodnocení majetkového podílu ve 
spol. Vodohospodářská společnost Dobříš
16. Dohoda o narovnání – Rytířský řád křižovníků s červenou 
hvězdou
17. Různé
Ing. Radek Hrubý              Marek Zach
starosta    místostarosta
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VÝPIS USNESENÍ Z 27. SCHŮZE RADY  
MĚSTA NOVÝ KNÍN KONANÉ 18. 12. 2023

Usnesení č. 1–27/2023 – RM 
Rada města schvaluje program v tomto znění:
1. Schválení programu RM č. 27/2023
2. Žádost o prodloužení nájemní smlouvy na pozemek parc. 
č. 100/1 v k.ú Libčice
3. Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene
4. Žádost o příspěvek na žáka – obec Obořiště
5. Žádost o byt
6. Žádost o finanční příspěvek – INTEGRAČNÍ CENTRUM SA-
SOV z. ú.
7. Most ev. č. 116-023 Nový Knín
8. Návrh na spolupráci - Vyletnik.cz
9. CAN-J-SERVIS
10. Odměna pro ředitele ZŠ Nový Knín
Usnesení č. 2–27/2023 – RM 
Rada města schvaluje prodloužení pronájmu pozemku parc. 
č. 100/1 v k. ú. Libčice, o výměře 17 548 m2, Radkovi Podho-
reckému, IČO: 61654302, se sídlem Libčice 27, 262 03 Nový 
Knín, a uzavření dodatku č. 1.
Usnesení č. 3–27/2023 – RM 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budou-
cí o zřízení věcného břemene se společností ČEZ Distribu- 
ce, a. s., se sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín-Podmokly, 
IČ: 24729035, zastoupenou společností CIHELKA ELEKTRO-
MONTÁŽE, se sídlem Jelence 50, 262 63 Kamýk nad Vlta-
vou, IČ: 12542610, jejíž předmětem je stavba zařízení distri-
buční soustavy – kabelového vedení ev. č. IV-12-6026560/1 
NOVÝ KNÍN, Staroknínská (B 1723) kNN, na pozemku parc. 
č. 1338/3, v k. ú. Starý Knín, za cenu 1000 Kč bez DPH.
Usnesení č. 4–27/2023 – RM 
Rada města schvaluje poskytnutí finančního příspěv-
ku obci Obořiště, IČO: 00242934, se sídlem Obořiště 100,  
262 12 Obořiště, pro částečnou úhradu nákladů Základní 
školy Obořiště na žáka, který je občanem města Nový Knín, 
ve výši 6392 Kč na školní rok 2023/2024, a uzavření darovací 
smlouvy.
Usnesení č. 5–27/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí žádost paní V. D., nar. XX.XX.

XXXX, bytem XXXXXXXXXXXXXXX, o přidělení městské-
ho bytu v Libčicích, avšak město aktuálně volný byt v místní 
části Libčice nemá.
Usnesení č. 6–27/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí žádost o poskytnutí finanč-
ního příspěvku INTEGRAČNÍMU CENTRU SASOV z. ú., se 
sídlem Telečská 7, 586 01 Jihlava, IČO: 26652935, které je re-
gistrovaným poskytovatelem sociálních služeb výhradně pro 
cílovou skupinu osob s poruchou autistického spektra, kam 
docházejí tři občané města Nový Knín. 
Usnesení č. 7–27/2023 – RM 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budou-
cí o zřízení služebnosti s Povodím Vltavy, státní podnik, se 
sídlem Holečkova 3178/8, 150 00 Praha 5-Smíchov, IČO: 
70889953, a Středočeským krajem, se sídlem Zborovská 
11, 150 00 Praha 5-Smíchov, IČO: 70891095, zastoupe-
ným Krajskou správou a údržbou silnic Středočeského kraje, 
příspěvková organizace, se sídlem Zborovská 11, 150 21 Pra-
ha 5-Smíchov, IČO: 00066001, jejímž předmětem je zřízení 
služebnosti ohledně strpění umístění, provozování a běžné 
údržby stavebního objektu při obnově mostu ev. č. 116-023 
Nový Knín, za cenu 10 000 Kč bez DPH.
Usnesení č. 8–27/2023 – RM 
Rada města zamítá spolupráci se společností Agentura Pa-
seo, s. r. o., se sídlem Šaldova 466/34, 186 00 Praha 8, IČO: 
09374655, jejímž předmětem by bylo umístění profilu města 
Nový Knín na turistický portál za 10 500 Kč bez DPH ročně.
Usnesení č. 9–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje vypovězení smluv o pronájmu kopí-
rovacích strojů od společnosti Can-j-servis, s. r. o., se sídlem 
Hrabákova 1974, 148 00 Praha 4, IČO: 27078248.
Usnesení č. 10–26/2023 – RM 
Rada města schvaluje odměnu pro ředitele ZŠ Nový Knín 
Mgr. Miloše Krátkého ve výši trojnásobku průměrného mě-
síčního výdělku za období roku 2023 z finančních prostředků 
Středočeského kraje.
Ing. Radek Hrubý   Marek Zach
starosta    místostarosta
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VÝPIS USNESENÍ Z 28. SCHŮZE RADY MĚSTA  
NOVÝ KNÍN KONANÉ 16. 1. 2024

Usnesení č. 1–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje program v tomto znění:
1. Schválení programu RM č. 28/2024
2. Odpadový manažer – report o činnosti 4. Q 2023
3. GEPRO spol. s r. o. – smlouva o dílo
4. CANIS SAFETY s. r. o. – rámcová smlouva
5. Žádost o umístění laviček 
6. Hornické muzeum – nájemní smlouva 
7. Malá Hraštice – dohoda o zajištění povinné školní docházky
8. Nájemní smlouva – ČAP 
9. Zvýšení nájmů
10. Cenová nabídka – projektová příprava stavby »Nový Knín 
– dešťová kanalizace«
11. Příkazní smlouva – Rekonstrukce kuchyně ZŠ
12. Příkazní smlouva – Chodník
13. Příkazní smlouva – Obecní dům
14. Smlouva o zpracování povinných příloh k žádosti o dotaci
15. KRATER Atelier – nabídka spolupráce
16. Cenová nabídka – oprava cesty Na Vyšehradě
17. Brdy-Vltava – vyúčtování finančního příspěvku
18. Smlouva o lektorské činnosti
19. Žádost o dotaci – knihovna 
20. Žádost o finanční příspěvek – INTEGRAČNÍ CENTRUM 
SASOV
Usnesení č. 2–28/2024 – RM 
Rada města bere na vědomí
1. Report o činnosti odpadového managera, která představu-
je souhrn činností prováděných v rámci odpadového hospo-
dářství obce za dané období.
2. Plánované činnosti odpadového manažera na další ob-
dobí.
3. Výsledky kontrol a inspekcí provedených odpadovým ma-
nagerem v souladu se zákonem o odpadech a příslušnou le-
gislativou.
Usnesení č. 3–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje
1. Průběžné plnění činností odpadového manažera.
2. Plán činností odpadového manažera na další období.
3. Pokračování spolupráce s odpadovým manažerem a pod-
poru jeho dalších aktivit zaměřených na udržitelné nakládání 
s odpady.
Usnesení č. 4–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy o dílo č. 1583/2024 
se společností GEPRO spol. s r. o., se sídlem Štefánikova 
77/52, 150 00 Praha 5, IČO: 44851529, jejímž předmětem 

je dodání, instalace a poskytování technické podpory geo-
grafického informačního systému MISYS, za celkovou cenu  
28 880 Kč bez DPH.
Usnesení č. 5–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje uzavření rámcové smlouvy se spo-
lečností CANIS SAFETY s. r. o., se sídlem Čs. armády 174,  
261 01 Příbram, IČO: 26816121, jejímž předmětem je odběr 
pracovního oblečení a ochranných pomůcek v roce 2024. 
Usnesení č. 6–28/2024 – RM 
Rada města bere na vědomí žádost paní A. M., bytem 
XXXXXXXXXXXXXXX, o umístění dvou laviček a odpadko-
vého koše ke sv. Floriánovi v Sudovicích.
Usnesení č. 7–28/2024 – RM 
Rada města bere na vědomí smlouvu o nájmu nebytových 
prostor (objekt mincovny) s Okresním muzeem Příbram, se 
sídlem Hynka Kličky 293, 261 01 Příbram, která byla uzavře-
na 1. 6. 2000.
Usnesení č. 8–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje uzavření dohody s obcí Malá Hrašti-
ce, se sídlem Malá Hraštice 15, 262 03 Malá Hraštice, IČO: 
00242691, o zajištění povinné školní docházky v jiné obci, 
kterou se obec Malá Hraštice zavazuje hradit městu Nový 
Knín úplatu ve výši 7000 Kč vč. DPH za školní rok na každé-
ho žáka vykonávajícího povinnou školní docházku s místem 
trvalého pobytu na území obce Malá Hraštice ve škole zřizo-
vané městem Nový Knín, a to od školního roku 2023/2024 
po celou dobu zajištění školní docházky od 6. ročníku až do 
9. ročníku.
Usnesení č. 9–28/2024 – RM 
Rada města bere na vědomí smlouvu o nájmu nebytových 
prostor se společností Obecně prospěšná společnost ČAP, se 
sídlem Vilová 258, 262 03 Nový Knín, IČO: 24264334, která 
byla uzavřena 1. 6. 2016.
Usnesení č. 10–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje navýšení nájemného v bytech, které 
jsou ve vlastnictví města Nový Knín, kde jsou uzavřeny ná-
jemní smlouvy na dobu neurčitou, a to o 20 % s účinností 
od 1. 5. 2024.
Usnesení č. 11–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje navýšení nájemného v ordinacích, 
které jsou ve vlastnictví města Nový Knín, a to o 20 %  
s účinností od 1. 5. 2024.
Usnesení č. 12–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje cenovou nabídku od společnosti 
UREŠ vhprojekt s. r. o., se sídlem Hlinomazova 670, 261 01 
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Příbram, IČO: 29136717, jejímž předmětem je zajištění pro-
jektové přípravy stavby »Nový Knín-dešťová kanalizace na 
parc. č. 719/5 v k. ú. Starý Knín« za cenu 132 238,48 Kč  
vč. DPH.
Usnesení č. 13–28/2024 – RM 
Rada města bere na vědomí návrh příkazní smlouvy č. SML-
24-0079 společnosti RPA Dotace, s. r. o., se sídlem Koutné-
ho 2269/3, 628 00 Brno, IČO: 01399357, jejímž předmětem 
je poskytovat poradenské, analytické a konzultační služby  
a zpracování dokumentů pro získání dotace k projektu »Re-
konstrukce kuchyně«, za odměnu ve výši 36 000 Kč bez DPH 
po podání žádosti o dotaci a po schválení dotace 5 % z její 
výše bez DPH.  
Usnesení č. 14–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje uzavření příkazní smlouvy č. SML-24-
0076 se společností RPA Dotace, s. r. o., se sídlem Koutné-
ho 2269/3, 628 00 Brno, IČO: 01399357, jejímž předmětem 
je poskytovat poradenské, analytické a konzultační služby  
a zpracování dokumentů pro získání dotace k projektu 
»Chodník do Starého Knína«, za odměnu ve výši 33 000 Kč 
bez DPH po podání žádosti o dotaci a po schválení dotace  
5 % z její výše bez DPH.  
Usnesení č. 15–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje uzavření příkazní smlouvy č. SML-24-
0084 se společností RPA Dotace, s. r. o., se sídlem Koutné-
ho 2269/3, 628 00 Brno, IČO: 01399357, jejímž předmětem 
je poskytovat poradenské, analytické a konzultační služby  
a zpracování dokumentů pro získání dotace od Ministerstva 
kultury ČR k projektu »Obecní dům«, za odměnu ve výši  
33 000 Kč bez DPH po podání žádosti o dotaci a po schválení 
dotace 1,10 % z její výše bez DPH.  
Usnesení č. 16–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje uzavření příkazní smlouvy č. SML-24-
0086 se společností RPA Dotace, s. r. o., se sídlem Koutné-
ho 2269/3, 628 00 Brno, IČO: 01399357, jejímž předmětem 
je poskytovat poradenské, analytické a konzultační služby  
a zpracování dokumentů pro získání dotace od Ministerstva 
pro místní rozvoj ČR k projektu »Obecní dům«, za odměnu 
ve výši 33 000 Kč bez DPH po podání žádosti o dotaci a po 
schválení dotace 3 % z její výše bez DPH.  
Usnesení č. 17–28/2024 – RM 
Rada města bere na vědomí návrh smlouvy o zpracování 
povinných příloh k žádosti o dotaci č. SML-Z-E-24-007 spo-
lečnosti RPA Projekty, s. r. o., se sídlem Starobrněnská 20, 

602 00 Brno, IČO: 06516271, jejímž předmětem je zajistit, 
obstarat a dodat energetické posudky nutné k podání žádos-
ti o dotaci na snížení energetické náročnosti objektu Základní 
školy Nový Knín, za odměnu ve výši 75 000 Kč bez DPH.
Usnesení č. 18–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje nabídku spolupráce s Ing. arch. Te-
rezou Krákorovou, se sídlem Karoliny Světlé 317/15, Praha 
110 00, IČO: 08095370, jejímž předmětem je architektonic-
ká studie reorganizace a projekt interiéru Městského úřadu 
Nový Knín za celkovou částku až 98 000 Kč.
Usnesení č. 19–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje cenovou nabídku od společnosti  
KOHOUT J&B s. r. o., se sídlem Sudovice 154, 262 03 Nový 
Knín, IČO: 07819170, jejímž předmětem je oprava a zpevnění 
povrchu cesty ul. Na Vyšehradě, vč. terénních úprav za cenu 
230 000 Kč bez DPH, a uzavření smlouvy o dílo.
Usnesení č. 20–28/2024 – RM 
Rada města bere na vědomí vyúčtování finančního příspěv-
ku poskytnutého v roce 2023 Sociálnímu fondu Brdy-Vltava, 
se sídlem Mírové náměstí 119,263 01 Dobříš, IČO: 27586481.
Usnesení č. 21–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy o lektorské činnosti 
s Hanou Navrátilovou, se sídlem Na Šiberným 312, 252 06 
Davle, IČO: 63391082, jejímž předmětem je vedení pravidel-
ných kurzů trénování paměti a dalších kognitivních funkcí pro 
seniory v rozsahu tří vyučovacích hodin (3 x 45 min) jako jed-
na výuková lekce v intervalu – jedna lekce jednou za čtrnáct 
dní, cena za jednu lekci činí 2700 Kč za lektorskou činnost  
a organizační zajišťování průběhu kurzu + 300 Kč náhrada 
za dopravu.   
Usnesení č. 22–28/2024 – RM 
Rada města schvaluje podání žádosti o dotaci na rekon-
strukci městské knihovny.
Usnesení č. 23–28/2024 – RM 
Rada města zamítá poskytnutí finančního příspěvku IN-
TEGRAČNÍMU CENTRU SASOV z. ú., se sídlem Telečská 7,  
586 01 Jihlava, IČO: 26652935, které je registrovaným po-
skytovatelem sociálních služeb výhradně pro cílovou skupinu 
osob s poruchou autistického spektra, jelikož město Nový 
Knín přispívá do sociálního fondu Brdy-Vltava, o. p. s., se 
sídlem Mírové náměstí 119,263 01 Dobříš, IČO: 27586481,  
a odkazuje žadatele k podání žádosti této společnosti.
Ing. Radek Hrubý   Marek Zach
starosta    místostarosta
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PRVNÍ LETOŠNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
SE KONÁ 12. 3. 2024 OD 18. HODIN V JÍDELNĚ ZŠ

Jako každý rok, tak i letos odstartovala kulturní sezóna v No-
vém Kníně tradičním setkáním místních seniorů. Tato příjem-
ná událost se konala v sobotu 6. ledna 2024 v prostorách 
místní sokolovny, kde se sešlo mnoho seniorů z Nového Kní-
na a okolních obcí.
Organizaci měla na starost kulturní komise Nového Knína, 
která pro účastníky připravila bohatý program. Technické 
zázemí a ozvučení poskytl Milan Brejcha. Dopravu do místa  
a zpět zajišťovali hasiči z Libčic, čímž byla zajištěna účast 
všech, kteří měli o akci zájem.
Slavnostního zahájení se ujal starosta města Ing. Radek Hru-
bý. Programem provázela skvělá moderátorka Eva Jarolím-
ková. Během odpoledne se představilo několik vystoupení: 
folklorní skupina Knínek pod vedením Veroniky Zyklové, děti  
z místní školy s učitelem Karlem Čihákem, taneční páry  
Williem a Kavita a manželé Bičíkovi, sólové vystoupení Julie 
Hrubé a Spolku odrostlých holek z Dobříše. Hudební produk-
ci dále obohatil Karel Čihák s kapelou Flok.
Celé setkání bylo naplněno radostí a příjemnou atmosférou, 
což bylo patrné na všech účastnících. Na závěr obdrželi všich-
ni malý dárek jako vzpomínku na tento krásný den.
Věříme, že akce byla pro všechny příjemným zážitkem. a již 
nyní se těšíme na opětovné setkání za rok!
Kulturní komise Nový Knín by chtěla poděkovat všem, kteří 
se na organizaci podíleli a přeje všem hodně zdraví a štěstí  
v nadcházejícím roce. 

Kulturní komise 

SLOŽKY

NOVOROČNÍ SETKÁNÍ SENIORŮ V NOVÉM KNÍNĚ
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Je to přibližně rok, co jsem se dohodl s vedením města o pří-
pravě nové verze zpravodaje NOVOKNÍNSKO. Připravil jsem 
návrh, kterého jsme se drželi celý rok. Základní změnou byl 
přechod na klasický formát A4, a také obarvení všech strá-
nek a tisk na křídovém papíru. 
Většině lidí se tento krok líbil, ocenili především širší záběr 

JAK PSÁT ČLÁNKY DO ZPRAVODAJE

zpravodaje, jeho barevnost, a také přehlednost. Jak už to ale 
bývá, našli se i tací, kteří staromilecky tvrdili, že černobílý ča-
sopis bohatě stačil, že jde o mrhání peněz apod. Myslím ale, 
že neustále větší zájem o publikování ve zpravodaji, a to ne-
jen v novoknínském, ale také chotilském a mokrovratském, 
potvrzuje, že šlo o krok správným směrem.
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Malé odbočení. Všimli jste si, jak se u nás neustále něco 
provádí či probíhá atd.? Opět jde o germanismus, kde pod-
statné jméno je nadřazené slovesu, v češtině je tomu právě 
naopak. Není lepší napsat místo: Hasiči prováděli ohledání 
místa požáru třeba Hasiči ohledali místo požáru? Nebo: Na 
polích probíhala sklizeň kukuřice například takto: Na polích 
sklízeli kukuřici? Či místo: Učitelé provedli oznámkování žáků 
napsat: Učitelé žáky oznámkovali?☺
JAK PSÁT ČÍSLOVKY  
Další věcí, ve které převažuje nejednotnost, je psaní číslo-
vek. V případě datumu ho doporučujeme psát takto: 1. 1. 
2024, tedy s mezerami mezi číslicemi a bez nul, nikoli třeba 
01.01.2024. U času jsme se shodli, že nejlepší bude, když 
budeme používat vzorec s tečkou mezi čísly, tedy například  
1.10  h, ne tedy opět s nulou na začátku ani s čárkou či dvojteč-
kou mezi číslicemi, za čas potom psát písmeno h (hodin) bez 
tečky. U běžné číslovky do úrovně 9999 psát čísla u sebe, od  
10 000 a dále 100 000, 1 000 000 atd. udělat mezeru vždy 
po třech číslech odzadu. Opět mezi čísly tedy nepoužívat ani 
tečku, ani čárku. Tu ale uděláme v případě, že půjde o tvar 
1,1 milionu či 1,1 tisíce apod.
KVALITNÍ FOTKY 
Uvítali bychom také, kdyby autoři, kteří chtějí v článku foto-
grafie, je dodávali zvlášť, řádně popsané (např. škola 1 atd.)  
a nekomponovali je do materiálu. Fotografie v elektronické 
podobě je nejlepší dodat ve formátu jpg a její velikost by 
neměla být menší než 500 kB, v případě titulu alespoň 2 MB.
Platí, že z malé fotky pro tisk velkou neuděláme, lépe ře-

Letos jsme po projedání v redakční radě na základě někte-
rých připomínek potom přistoupili ke změnám, které přinesly 
obměnu grafiky, formátu i použitého papíru.
ČASOPIS NENÍ DOPIS
A teď k tomu, co naznačuje titulek, tedy jak psát články 
do zpravodaje. Berte tyto rady s určitým nadhledem, nejde  
o dogma, ale shrnu zde několik připomínek, které vyplývají  
z ročního vydávání zpravodaje.
Základní zásadou je, že zpravodaj není dopis. Proto bychom 
přivítali, pokud byste články nezačínali oslovením: Vážení ob-
čané atd. Podle odhadu podobně začíná, když ne polovina, 
tak určitě třetina všech odevzdaných materiálů do jednoho 
čísla. Je lepší zvolit krátký titulek, který charakterizuje obsah 
článku, neměl by být moc dlouhý, maximálně kolem pěti slov. 
Jednu výjimku samozřejmě ctíme, a to je slovo starostů, kde 
toto oslovení má své opodstatnění. 
Další zásada vychází z předchozí, a to, že oslovení vy, vám, 
vás atd. ve zpravodaji píšeme vždy s malým písmenem. Už 
ve škole jsme se učili, že oslovení s velkým písmenem se 
používá v dopisech, tehdy na papíře, dnes i v e-mailech 
apod. Článek ve zpravodaji je pro mnohem širší okruh lidí, 
myslím, že oslovení »vy, vás, vám apod.« tím, že je tam 
malé písmeno, nikoho neurazí. Chápu, že zejména politici, 
radní či zastupitelé si myslí, že tím projevují veřejnosti úctu 
a díky tomu to budou mít u nás, voličů, dobré a opět je 
zvolíme. Myslím, že o tom rozhoduje něco zcela jiného než 
toto oslovení, jde podle mě hlavně o výsledky, které má 
ten nebo jiný za sebou!
POUŽÍVÁNÍ ZKRATEK
Velký guláš je v používání oslovení pan a paní. Český 
jazyk je kouzelný tím, že na první pohled podle jména 
víte, kdo je žena a kdo muž. V jiných jazycích (angličtina, 
němčina a další) to mnohdy nepoznáte, proto používání 
slov Herr, Frau nebo Mistr (Mr), Mistress (Mrs) či Miss, je 
nezbytné. 
V češtině, jestliže máme jméno Jana Nováková, je naprosto 
zbytečné ji ještě označit jako paní. Tento titul ale lze použít 
v případě, když neuvedeme křestní jméno, tedy například 
»paní Nováková«. Objevuje se také spojení pan starosta Ka-
rel Novák, bohatě přece stačí starosta Karel Novák a vůbec 
tím nesnižujeme jeho osobu.  
V souvislosti se jmény je potom podle mě zbytečné použí-
vání zkratek, a to p. či pí. Často se totiž stane, že autor se  
v tom tak zamotá, například u ženy použije zkratku p. a je 
vymalováno. Proto se přimlouvám za to, aby nejen v běžných 
článcích, ale i v zápisech z rad či ze zastupitelstev se nepo-
užívalo při celých jménech oslovení pan či paní. To napsat 
jen v případě, že nemůžeme s ohledem na GDPR uveřejnit 
celé jméno a používáme začáteční písmena jejich jmen a ani  
v tomto případě zkratky p. a pí. radši vůbec nevyužívat. 
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čeno uděláme, ale bude nekvalitní, rozmazaná. V případě 
opačném, tedy pokud chceme udělat z velké fotky malou, 
tak to naopak jde. To, že musí být ostrá, bereme jako samo-
zřejmost. Bohužel nezřídka se stává, že autor fotku stáhne  
z internetu, kde vypadá v pořádku, pošle nám ji a pak se diví, 
že chceme jinou, kvalitnější. To, co snese internet, rozhodně 
není vždy dobré pro tisk.
V JEDNODUCHOSTI JE SÍLA
Při grafickém zpracování také dost zdržuje, když autor se 
snaží v článku sám dělat některé grafické úpravy, vkládá 
do textu různé formáty poznámek atd. Nejlepším textovým 
editorem je word, pdf stejně jako další například obrázkové 
formáty jsou nevhodné, už proto, že do nich jde dělat úpra-
vy složitě. Proto bychom uvítali, kdybyste posílali články bez 
zalomených fotek a ve wordu zvolili formát »normální«.  

A také budeme rádi, když budete struční, neposílali nám dlou-
hé »klády«, jak se v novinářském žargonu říká, ale také na-
opak, neposílali k článku o deseti řádcích třeba deset fotek. 
Inzeráty je samozřejmě nejlepší dodávat v tiskovém pdf a ve 
velikostech, které jsme uvedli ve zpravodaji. Pokud objedna-
vatel nemá inzerát hotový, třeba v pdf, stačí zaslat představu 
o inzerátu, podklady, u fotek opět popsané kvality, a text ve 
wordu a my tento inzerát rádi uděláme. 
To jsou některé připomínky k tomu, jak odevzdávat podkla-
dy pro tvorbu zpravodaje NOVOKNÍNSKO. Rozhodně nejsou 
všechny a opakuji, jde o náměty, z kterých když si něco vez-
mete, budeme jen rádi. Usnadní nám to nejen výrobu zpra-
vodaje, ale bezesporu to zkvalitní také jeho obsah a o to by 
nám mělo všem jít především! 

Zdeněk Makovička 

Leden: 6. 1., 13. 1., 20. 1. a 27. 1. 2024 od 9.45 - 12.00 h
Únor: 3. 2. a 24. 2. 2024 od 9.45 - 12.00 h
Březen: 2. 3. a 30. 3. 2024 od 9.00 - 12.00 h
Duben: 13. 4. 2024 od 9.00 - 12.00 h
ZKOUŠKY PRO ZÍSKÁNÍ 1. RYBÁŘSKÉHO LÍSTKU 
Termíny zkoušek jsou: 
Leden: 6. 1. a  20. 1. 2024 od 10.00 - 11.30 h
Únor: 3. 2. 2024 od 10.00 - 11.30 h
Březen: 2. 3. 2024 od 10.00 - 11.30 h
KONTAKTNÍ OSOBA:
Radek mob.: 603 180 154, e-mail: radekstoca@seznam.cz
Martin mob.: 604 963 062, e-mail: rybariknin@seznam.cz
David mob.: 724 523 443, e-mail: odaglaii@email.cz

ČRS, Z. S., MO NOVÝ KNÍN SDĚLUJE NOVÉ TERMÍNY VÝDEJŮ 
POVOLENEK NA ROK 2024

Ráda bych veřejnost poinformovala o projektu, který jsme 
nazvali v Charitě »Najít a pomoci«. Je určen pro cílovou sku-
pinu – senioři nad 65 let s důrazem na ty, kteří žijí pod hranicí 
chudoby v materiální deprivaci. Projekt je zaměřen na zvýšení 
kvality života seniorů, kteří zůstávají v domácím prostředí. 
Tito senioři by potřebovali více sociálních služeb, ale nema-
jí na služby finance, protože vyřízení příspěvku na péči trvá 
dlouho, v případě odvolání člověk čeká třeba celý rok. Ale 
senior potřebuje péči, materiální zabezpečení, teplou stravu, 

PROJEKT Z GRANTOVÉ VÝZVY NADACE EP CORPORATE 
GROUP, REALIZUJE CHARITA STARÝ KNÍN
Grantová výzva  »Doma je doma 2022«, nadace EP Corporate Group  
byla založena za účelem pomoci seniorům v tíživé životní situaci. 
Datum realizace projektu: 1. 2. 2023 – 31. 1 .2024
Výše: 6 788 100 Kč

teď. Na výše uvedené však nemá finance, protože je dražší 
elektrika, plyn, voda, ostatní služby, a mnohdy i na jídlo zbý-
vá málo financí. 
V souvislosti s výše uvedeným lze nadační příspěvek pou-
žít na zajištění služeb a aktivit pro osamělé seniory, kteří si 
pro svůj věk, onemocnění či tíživou finanční situaci nedo-
kážou základní životní potřeby zajistit bez pomoci druhých.
Poskytnutí fyzioterapie zdarma může seniorovi pomoci 
se rozchodit po CMP nebo po zlomenině krčku. Je mož-
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no zdarma klientům zajistit též psychoterapii. Z projek-
tu jsme nakoupili kompenzační pomůcky, které klientům 
usnadňují pobyt v domácím prostředí a v neposlední řadě  
i uleví pečovatelce-osobní asistentce při její práci s klientem. 
V populaci seniorů 65+, kteří nutně potřebují terénní sociální 
služby, aby nemuseli nuceně odcházet do kolektivních zaří-
zení, je skupina těch z nich, kteří jsou sociálně slabí, takže si 
nemohou dovolit služby v plném rozsahu, jak by je potřebo-
vali, a přežívají na hranici bídy. 
Projekt má za cíl je najít a pomoci jim. Pomoc může spočí- 
vat v hodinovém rozšíření např. osobní asistence na ve- 
čery, víkendy, ne 2x denně, ale 3x denně apod. Může 
spočívat v pořízení obědů a dalších jídel a nákupů, přede-
vším potravin a dalších položek do domácnosti či zapla-
cení nutných výdajů domácnosti. Úhrada fakultativních 
nákladů služby.
CÍL PROJEKTU 
Je jím vyhledání sociálně slabých občanů nad 65 let věku  
a vhodně jim pomoci dožít důstojně v domácím prostředí, 
prostě doma, kde to každý člověk má nejraději. K tomu po-
třebuje občan finance a pomoc druhého člověka, dostatečný 
rozsah sociální služby. Zapojením do projektu může být zkva-
litněn život seniora v domácím prostředí.
Cíle projektu jdou ruku v ruce s cíli každého potřebného seni-
ora a jsou individuální. Někdo si přeje pro svůj podzim života 
dovoz obědů každý třeba všední den a možnost si nakoupit 
jídlo, na které momentálně nemá finance, nemůže si přilep-
šit, protože musí šetřit, a to hlavně na sociální služby a na 
elektriku apod. Jiný senior by si rád ještě zajezdil autem, ale 
nemá na opravu, radši si koupí jídlo, obědy. Kdyby měl fi-

nance na opravu auta, mohl by se dostat za přáteli, rodinou, 
pěšky mu to ze zdravotních důvodů nejde a nikam se tudíž 
nedostane, je sociálně vyloučený. Další senior po zlomenině 
krčku, nebo CMP by rád, kdyby znovu chodil, anebo ales-
poň byl trochu soběstačný. Projekt pomůže překlenout dobu 
čekání na příspěvek na péči, aby si senior objednal rozsah 
služby, jaké potřebuje ke svému kvalitnějšímu životu v domá-
cím prostředí. Pro každého člověka, a to i seniora, je důležitá 
finanční svoboda, kterou senior realizací projektu na dobu 
jednoho roku dostane a bude mu pomoženo odrazit se od 
sociálního dna i třeba za pomoci objednaných odborníků. 
Realizací projektu podporujeme potřebné občany ve většině 
středisek Charity Starý Knín,  celkem je do projektu zapojeno 
přibližně 45 klientů, kteří splňují podmínky projektu. Klienty 
jsme našli a pomohli ve středisku v Novém Kníně, Kamýku 
nad Vltavou, Petrovicích, Hořovicích, Voticích, Neveklově,  
v Bratronicích, ve Velkých Popovicích, a i v Praze 6.
V roce 2023 jsme uspěli v žádosti o grant v podobném pro-
jektu, který bude pokračováním toho původního a jeho rea-
lizace bude následovat od února 2024 do ledna 2026, tedy 
dva roky.
Prosíme vás, kdyby někdo o takovém člověku, který potře-
buje pomoci finančně, psychicky a i v ostatních osobních 
záležitostech, obraťte se prosím na mne, pomáháme také  
s vyřizováním příspěvku na péči.
S přáním všeho dobrého

Vladimíra Řídká, DiS. – vedoucí terénních seniorských 
služeb a vedoucí projektu »Najít a pomoci«.

Charita Starý Knín
Mobil: 604 231 804

V prosinci se ve školce dělo spoustu zajímavých věcí. Začát-
kem prosince se konal čertí rej, kdy se paní učitelky i děti 
převlékly za veselé čerty. Poté se uskutečnilo vánoční focení 
a předvánoční besídky. Děti měly možnost předvést svým ro-
dičům, co všechno se ve školce od září naučily. Také se vydaly 
do muzea na náměstí, kde byla výstava betlémů. Před vánoč-
ními prázdninami proběhlo posezení u stromečku s vánoč-
ním cukrovím a rozdáváním dárečků. Po prázdninách a začát-
ku nového roku děti navštívily kostel, kde pan farář vyprávěl 
o třech králích a jejich putování do Betléma. Do školky přibyly 
také žebřiny, které jsou skvělou pomůckou pro všeobecnou 
pohybovou průpravou dětí. 
V základní škole bylo také rušno. Na konci listopadu se se-
tkali deváťáci se zástupci středních škol. Představilo se něko-
lik oborů jak maturitních, tak učňovských, žáci i jejich rodiče 
si mohli udělat přehled o možnostech, které se po základní 
škole nabízejí. V prosinci i k nám do školy přišel Mikuláš. Pře-

ZPRÁVY Z NAŠÍ ŠKOLY

vlékli se za něj a jeho družinu deváťáci, připravili si balíčky 
pro všechny žáky a obcházeli školu s knihou hříchů. Pedago-
gové měli v prosinci školení na téma Učitel jako kouč, které 



Novoknínsko16 Leden 2024 

bylo velkým přínosem zejména začínajícím učitelům pro práci  
s kolektivem i spolupracovníky. Třetí a čtvrté třídy se vydaly 
do Vysokého Chlumce, kde se zúčastnily programu ve skan-
zenu na téma Vánoce jinak.

I se sportem se ke konci roku nezahálelo. Vybraní žáci se  
s ředitelem školy vydali do Příbrami na basketbalový turnaj  
s dalšími základními školami z okresu. I když se náš tým ne- 
umístil na stupních vítězů, byla to cenná zkušenost. Také vy-
braní chlapci z pátých tříd se s učitelem Vojířem účastnili flor-
balového turnaje na Dobříši, kde skončili pátí. 
Uskutečnily také primárně preventivní programy od Magda-
léna o. p. s. na druhém stupni, kdy si třídní volili program na 
míru pro svou třídu podle témat, která aktuálně s dětmi řeší.  
I deváté třídy měly velmi nabitý program. Nejdříve se vypravily 
na Vyšehrad, kde hledaly hroby významných osobností, o kte-
rých se žáci ve škole učili. Hned další den jeli deváťáci na pře-
loženou návštěvu kina. Před vánočními prázdninami proběhly 
napříč školou třídní vánoční besídky, posezení u občerstvení  
a dárečků. Aby se jen nejedlo a nepilo, konal se pod vedením 
učitele Tyrmera vánoční florbalový turnaj druhého stupně. 
V současné době se ve škole také posiluje výuka informač-
ních technologií. Mezi dětmi je velmi oblíbená práce s Ozo-

boty, které se dají jednoduchými úkony a pomocí barevných 
linek programovat. 
Ve škole pod vedením učitelky Vlkové se konala výtvarná 
soutěž o  logo školy. Zúčastnilo se okolo 80 žáků. A sou-
těžilo se o hodnotné ceny. Porota nakonec vybrala několik 
nejlepších prací. Za první stupeň zvítězila Anežka Vilímová 
a na druhém stupni si cenu za nejzdařilejší dílo odnesla Nela 
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Pilařová. Další dvě žákyně obdržely cenu za zajímavé tech-
nické zpracování. Za ceny do soutěže tímto velice děkujeme 
společnosti Edding. 

Začátek roku uběhl jako voda a my už se těšíme, jaké další 
zážitky nám rok 2024 přinese. 

Za vyučující ZŠ a MŠ Nový Knín  
sepsala Eliška Cihelková 

Ráda bych informovala o výtěžku Tříkrálové sbírky roku 2024. 
Tak jako v loňském roce se do kasiček vybíralo nejen v naší 
farnosti, ale také v okolních, kde působí naše služby. Vybí-
ralo se tedy nejen v Novém Kníně, Chotilsku, Korkyni, Čími, 
Boroticích, Mokrovratech, Malé Hraštici (a jejich spádových 
obcích), ale také na Petrovicku, Štěchovicku, Krásnohorsku 
a Neveklovsku. Celkem bylo na Městském úřadě v Novém 
Kníně zapečetěno 36 kasiček.
Celkový výtěžek z kasiček byl 205 638,- Kč. Zatím ještě 
nebyla zveřejněna vybraná částka peněz, které jste posí-
lali prostřednictvím QR kódů a bankovních převodů.

VÝTĚŽEK TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY

Ráda bych poděkovala všem, kteří jste na sbírku přispěli, 
také koledníkům, kteří věnovali svůj volný čas a energii 
do koledy. Dále děkuji městu Nový Knín a paní účetní za 
pečetění, rozpečetění a následné sčítání naší Tříkrálové 
sbírky. 
Výtěžek využijeme na podporu seniorů a sociálně slabých 
rodin, na doplnění půjčovny kompenzačních pomůcek  
a také v nenadálých a mimořádně nepříznivých krizových 
případech.

Jana Kolková, 
Charita Starý Knín

SPORT

Máme za sebou rok 2023, ve kte-
rém jsme nezaháleli a připravili pro 
vás řadu sportovních a kulturních 
událostí. Co se pod našimi křídly 
dělo na podzim a v zimě, si mů-
žete přečíst v následujících krát-
kých příspěvcích. Ani v novém roce 
2024 nespíme a pilně pracujeme na 

tradičních i mimořádných akcích. Některé z nich již máme 
úspěšně za sebou, na jiné se ještě můžete těšit. Přehledný se-
znam termínů pro rok 2024 najdete v závěru tohoto příspěv-
ku. Nezapomeňte sledovat náš Facebook a webové stránky 
www.sokolnovyknin.cz.
NAZDAR! BESEDO!
Sokol je organizací, která se věnuje především sportu a po-
hybovým aktivitám. Je ale také místem setkávání a usiluje  

PODZIM A ZIMA POD KŘÍDLY SOKOLA
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o celkový rozvoj osobnosti. Díky obětavé práci našich členů 
a přátel Sokola se nám sportovní činnost daří a mohli jsme si 
v roce 2023 dovolit rozjet aktivity nové, zaměřené na kulturu 
a vzdělání. Připravili jsme pro vás soubor přednášek a besed 
na zajímavá témata.
Vzhledem k tomu, že mezi námi žije řada inspirativních spo-
luobčanů, zaměřili jsme se v loňském roce při výběru předná-
šejících právě na ně. 
Cyklus NaZdar! Besedo! zahájil por. v. v. Ing. Miroslav Lidin-
ský, který se podělili o své zkušenosti z Afgánistánu a vyprá-
věl o válce s terorismem a službě státu. 
V dalším měsíci navázala Mgr. Zuzana Marie Kostićová, 
Ph.D., která nás vzala na vzrušující výpravu do kukuřičných 
polí, temných jeskyní i pod hvězdnaté tropické nebe Střední 
Ameriky a vyprávěla nám o mayském mýtu o stvoření světa  
a děsivém příběhu smrti a vzkříšení boha kukuřice.
Listopadový svátek nám zpestřil Ing. Lukáš Linhart umělec-
kým filmovým dokumentem Voda ztracená a vrácená. Při 
besedě jsme nahlédli do fungování koloběhu vody v naší pří-
rodě, jak vypadá obnova pramenišť, rašelinišť a potoků, proč 
ji Správa Národního parku Šumava provádí a co to znamená 
pro krajinu, ve které žijeme.
V předvánoční čas jsme přemítali nad běžnými, ale i vážněj-
šími tématy, ke kterým nás dovedl svým humorem a nadhle-
dem RNDr. Miloš Hlávka. Seznámili jsme se se sbírkou Uprch-
lík z Říše konvencí, která autorovi v loňském roce vyšla a je 
průřezem jeho dosavadní tvorby.
Všem přednášejícím děkujeme za skvělý zážitek.
Kdo besedy v roce 2023 promeškal, nemusí smutnit. Na pod-
zim roku 2024 budeme v tomto cyklu pokračovat a máme pro 
vás připravena další zajímavá témata. Nechejte se překvapit!
VEČER SOKOLSKÝCH SVĚTEL
Každým rokem 8. října se bratři sokolové a sestry sokolky  
z celé republiky scházejí k pietnímu aktu, aby uctili památku 
tragicky zesnulých a umučených sokolů, kteří padli během 
domácích odbojů.

Gestapo v noci ze 7. na 8. října 1941 zatklo, takřka naráz, 
všechny sokolské činovníky z ústředí, žup i větších jednot, 
kteří »ještě byli na svobodě«. Byli mučeni, vězněni, deporto-
váni do koncentračních táborů a naprostá většina z nich se 
již na svá místa po skončení války nevrátila. Tato akce byla 
nejrozsáhlejším zásahem proti členům Sokola v celé jeho his-
torii. Cílem a smyslem této akce byla totální likvidace celého 
spolku.
Tento smutný den v historii Sokola si připomněli také bratři  
a sestry v Novém Kníně a spolu s nimi i široká veřejnost. 
Jako každý rok jsme se sešli u sokolovny a končili na jezu, 
kde zazněl krátký projev, v němž bylo připomenuto, proč se 
tu scházíme. Mezitím se setmělo a mohlo dojít k samotnému 
pouštění lodiček. Zejména nejmenší účastníci sledovali, jak 
rychle a kam pluje jejich lodička. Myšlenkou je: jedna lodička 
za každou sokolskou duši, která neváhala obětovat svůj život 
za svobodu republiky. 
MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA 
V prosinci minulého roku zavítala do naší sokolovny opět 
vzácná návštěva z říše pekel i říše nebeské. Pro děti byla při-
chystána dobrodružná cesta peklem, za kterou byly Mikulá-
šem a andělem odměněny bohatou nadílkou. Odvážlivců se 
našlo opravdu hodně a pro všechny máme dobré zprávy… 



19NovoknínskoLeden 2024 

vyslanci pekel odešli s prázdnou, všechny děti v čertovských 
zkouškách obstály. 
O dobrou náladu a doprovodný program se postarala orga-
nizace Veselá rodina.
VÁNOČNÍ TURNAJE
Poslední akcí každého kalendářního roku jsou u sokolů Vá-
noční turnaje, letos se konaly 29. a 30. prosince. 
V pátek dopoledne se uskutečnil turnaj v nohejbale. Dříve se 
do tohoto turnaje zapojovali především »Kníňáci«, ale ten-
dence posledních let je, že místní ztrácejí zájem. Letos se na 
startovní listině objevily z celkem osmi týmů pouze dva do-

mácí. Na hrací ploše se utkalo o hlavní cenu »pečenou husu« 
celkem 24 borců. Hrálo se ve dvou skupinách, z nichž se po-
stupovalo do vyřazovacích bojů. Pavoukem nakonec nejlépe 
prošel a vítězem se stal tým Jamato ve složení Píša T., Píša M. 
a Vaněk, druzí skončili hráči Drevník a třetí Osada půlnoční. 
Hned po skončení nohejbalu následoval turnaj ve stolním te-
nise. Přihlášeno bylo 13 mužů a 5 žen. Ženy svůj turnaj ode-
hrály v jedné skupině. Muži byli nalosováni do čtyř skupin, 
ze kterých postupovali první dva do vyřazovacích zápasů.  
Z vítězství a z »pečené kachny« se radovali v kategorii mužů 
Hausmann, v kategorii žen Votavová. Na druhých místech 
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skončili Minár a Špírko-
vá, třetí byli Hess a Ha-
vlíčková. 
Na sobotu dopoledne 
byl naplánován turnaj 
v badmintonu, bohužel 
už druhý rok po sobě se 
přihlásilo málo zájemců 
a turnaj byl zrušen. 
Zato odpoledne se usku-
tečnil nejlépe obsazený 
turnaj, a to ve florbale. 
Je vidět, že tento sport 
je v současné době veli-
ce populární. Přihlásilo se devět týmů a celkem se zúčastnilo 
55 sportovců. Hrálo se ve dvou skupinách a podle umístění 
byly týmy nasazeny do vyřazovací části. Bylo vidět, že na os-
třílené borce z řad Kentaurů se výkonnostně dotahují mladí 
hráči. Finále se odehrálo mezi bývalými hráči Kentaurů. Ya-
kuza porazila tým AK-47 5:1 a pochutnala si na pečených 
kolenech. Na třetím místě skončil tým »mladých« - Bronto-
sauři. Nejlepším střelcem se stal s 13 brankami Chlumecký  
a nejlepším brankářem byl vyhlášený V. Vlasák. Chceme po-
děkovat všem, kteří se na zdárném průběhu turnajů podíleli, 
zejména pak L. Fialovi a S. Pozlerovi za přípravu voňavých cen  
a J. Korotvičkovi za organizaci.

VÝŠLAP NA CHVOJNOU
Hned první den v roce 2024 jsme uspořádali tradiční akci 
»Novoroční výšlap na Chvojnou«. Na nejvyšším bodě Mikule 
jsme se letos sešli již po 12. Vzhledem k počasí a teplotě nad 
bodem mrazu jsme zvolili trasu přes Sudovice a vynechali blá-
tivou cestu »U Kosaře«. Přesný počet účastníků nevíme, ale 
odhadujeme, že mohlo být až 200 lidí. Jako každý rok byla 
připravena pro příchozí novoroční čočka a na zahřátí čaj. Dě-
kujeme F. Lomozovi za dopravu všeho potřebného na vrchol.
NOVOKNÍNSKÝ KURÝR
V pátek 12. 1. 2024 jsme již tradičně uspořádali akci Novok-
nínský kurýr. V sokolovně se sešlo 15 týmů (celkem 40 lidí), 
které si chtěly užít noční pochod. Trasa dlouhá 13,5 km vedla 
přes Nový Knín, Mokrovraty a Pouště. Pomocí slepé mapy 
a nápověd v podobě krátkých rýmovaček bylo nutné najít 
všechna kontrolní stanoviště s kleštičkami na označení kon-
trolní listiny a s označenou listinou se vrátit v co nejkratším 
čase zpět do sokolovny, odkud se startovalo.
První tým doslova doběhl v krásném čase 1 hodina a 57 mi-
nut. Další týmy následovaly s časy v rozmezí 2 až 3 a půl 
hodiny.
TURISTICKÝ ODDÍL
Během podzimních výletů jsme opět objevovali zajímavá 
místa v našem okolí. Na začátku listopadu jsme se prošli 
prosluněným lesem od Cukráku na Kazín k Berounce a dal-
ší výlet před zahájením adventu jsme si zpestřili prohlídkou 
štěchovické elektrárny, po které jsme vystoupali na zasněže-
nou Homoli s plovoucí fotovoltaickou elektrárnou. Na závěr 
roku nechyběl již tradiční sváteční (a opět blátivý) výlet přímo  
z Nového Knína, tentokrát k Dolnímu Tušimáku, se společ-
ným hodováním u ohně.
Děkujeme všem, kteří se našich akcí zúčastnili a těšíme se na 
viděnou!

Za T. J. Sokol Nový Knín Stanislav Fiala,  
Veronika Zyklová, Veronika Rohlíková,  

Klára Makovcová a Martina Radová
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S turis�ckým oddílem se tentokrát vydáme na výlet do velmi blízkého okolí.  
Sejdeme se v Čími a zamíříme přes Besednou s Dr�novou rozhlednou na Živohošť, kde je přímo na břehu Vltavy raně středověký kostel sv. 
Fabiána a Šebes�ána, který stál původně na vysoké příkré skále. Z Živohoště budeme pokračovat na sever na vyhlídku Šemíkův skok 
s výhledem na Živohošťský most. Na závěr navš�víme statek Malčany s informačním a relaxačním centrem a pak už se naše cesta stočí k cíli 
zpět do Čími.  Těšíme se na Vás. Chůzi zdar!  
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PŘÍSPĚVKY OBČANŮ

1. Každý má právo na svobodu projevu. Toto právo zahrnuje svobodu zastávat názory a přijímat a rozšiřovat informace nebo 
myšlenky bez zasahování veřejné moci a bez ohledu na hranice.
2. Svoboda a pluralita sdělovacích prostředků musí být respektována.
.
Nevím, zda mám být polichocena zájmem o svou osobu z vedení města, když se rozhodnu publikovat svůj názor, který se 
mnou sdílela čtenářská obec města Nový Knín, ale jak uvádím výše, na svobodu projevu má právo každý z nás. Nebojme se 
proto i nadále mluvit a psát o svých názorech, pokud tím nikomu neubližujeme a chceme se dobrat odpovědí na problema-
tiku a dění v naší obci. Jsem ráda, že nejen můj příspěvek rozvířil debatu na téma uzavření místní knihovny. Ptejte se i vy na 
to, co vás trápí. Je to vaše právo a nesmí z něj být vyvozovány žádné důsledky, pak už by šlo o protiprávní jednání.
Děkuji 

Zelenková Jana 

PS. Jsem ráda, že paní radní reagovala ve vánočním zpravodaji na můj článek z předminulého čísla Novoknínska. Původní 
znění o uzavření městské knihovny byla bezpečnost, respektive nevyhovující schodiště. Nyní je knihovna uzavřena z důvodu 
modernizace… nechme se překvapit po znovuotevření MK, jaký byl skutečný důvod dočasného přerušení provozu.

JEŠTĚ KE KNIHOVNĚ 



25NovoknínskoLeden 2024 

Minulý rok 2023 byl v našem městě ve znamení dvou kultur-
ně-historických ztrát. A začněme tím nejhorším, ať to máme 
co nejdříve odbyto: koncem října 2023 byl zbourán bývalý 
mlýn Čámských, budova, v níž se v roce 1692 (přesnější da-
tum není známo, matriční zápisy z let 1670-1699 jsou ne-
zvěstné) narodil Jan Ferdinand Raus, v roce 1735 povýšený 
do šlechtického stavu, s přídomkem »z Rausenbachu«. Bě-
hem svého života se stihl stát císařským radou a ředitelem 
císařských statků. Rovněž byl majitelem Zruče nad Sázavou 
a Krasoňovic u Dolních Kralovic, v Praze mu patřil dům v ny-
nější Palackého ulici, ve kterém později žili František Palac-
ký, a také Ladislav Riegr (dotyčný dům byl později nahrazen 
mladší novostavbou). Zemřel 4. června 1762. Budova mlýna 

Reiniše, v díle, které autor věnoval rodnému městu a které, 
pokud si dobře vzpomínám, začíná i končí na hájovně Šilbo-
chu (kozohorské číslo popisné 21) poblíž Lurd, budově, která 
patří rodu Colloredo-Mansfeldů a momentálně se nachází ve 
značně neutěšeném stavu.
Druhá ztráta, která město loni postihla, není ani zdaleka tak 
výrazná, přesto ji nelze opomenout. Na začátku srpna 2023 
bylo zřejmě při dopravní nehodě poškozeno malebné kovové 
zábradlí na schodišti ke vchodu k domu číslo 12 v Žižkově 
ulici. Několik dní leželo pomačkané na podestě a později zmi-
zelo. Cenný (byť rovněž nikoli památkově chráněný, nicméně 
aspoň nacházející se na území památkové zóny) dům v cent-
ru města tak byl ochuzen o jeden ze svých prvků. Možná by 
šlo zhotovit kopii onoho zábradlí (což je samozřejmě v kom-
petenci majitelů domu) – jenže jak dlouho by při současné 
intenzitě provozu vydržela na místě?

ZTRÁTY ROKU 2023

byla později přestavěna, nápis ve štítu v té souvislosti zmi-
ňoval rok 1872, ale je možné, že i po této poměrně výrazné 
přestavbě budova obsahovala starší jádro, které mohlo Jana 
Ferdinanda Rause z Rausenbachu pamatovat. To už žel neo-
věříme, protože budova byla zbourána bez stavebně-historic-
kého průzkumu, jak už je v končinách českých, moravských 
a slezských neblahým zvykem. Pravdou je, že budova byla již 
dlouhou dobu (už v době mých školních let, tj. kolem roku 
1975) v dezolátním stavu (kolik by asi stála její oprava?), nikdy 
nebyla památkově chráněna a nadto se nacházela mimo ob-
vod nynější městské památkové zóny. Majitelům tedy asi těž-
ko vyčítat její odstranění, ale to nic nemění na tom, že město 
je chudší o jednu budovu, která spoluutvářela jeho charakter.
Dodejme, že areál mlýna a jeho obyvatelé (stejně jako někteří 
další místní občané z první poloviny 20. století) jsou zmiňová-
ni v románu Zbujník jiného novoknínského rodáka Stanislava 

Připočteme-li k tomu, že své dny má nejspíš sečteny ruina 
domu číslo 48 v Havířské ulici v těsném sousedství náměs-
tí Jiřího z Poděbrad, na jehož zahradě se v 70. letech 20. 
století natáčely některé scény filmu Ať žijí duchové!, kte-
rá má nejspíš barokní jádro a je úmyslně – a zcela legálně 
– devastována svým majitelem, vyhlídky nevypadají právě 
optimisticky.
Jen jedno je třeba dodat. Tímto článkem v tomto případě 
nerýpu do současného (ani minulého) vedení města – jeho 
možnosti jsou totiž v této oblasti dost mizivé, takže bychom 
plakali na cizím hrobě. Problém je v současném nedostateč-
ném »památkovém« zákoně – a o něm se opravdu rozhoduje 
na drobet jiných místech, než je knínská radnice.

Starý sukničkář Miloš Hlávka

O otázce správnosti pravopisu Colloredo-Mansfeld (s jedním n) versus  Colloredo-Mannsfeld se zmiňuje například česká Wikipedie zde:  https://cs.wikipe-

dia.org/wiki/Colloredov%C3%A9#Pravopis_Mannsfeld_a_Mansfeld
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Stalo se již tradicí, že do partnerského Ledra v malebném 
údolí stejnojmenného jezera každý rok (s covidovou přestáv-
kou) jezdí výprava českých muzikantů na multižánrový festi-
val Festa della musica. Tento festival se koná vždy ve stejný 
den a je jím 21. červen. I letos se festivalu zúčastní kapely  
z partnerských českých měst a opět to bude Nástroj Snahy  
z Příbrami, dobříšsko – novoknínský MUDr. Faker, a také Mi-
loš Hlávka z Nového Knína. 
Pro letošní rok se vracíme k výpravě autobusem, a proto je 
možnost pro zájemce vypravit se do italského Ledra s námi  
a ve zkratce uvádím základní informace:
Termín: 17. 6. 2024 (odjezd z Nového Knína zhruba  
v 21.00 h) – 23. 6. 2024 (odjezd z Ledra asi v 10.00 h)
Cena: 6100 Kč (v ceně je ubytování a doprava)
Ubytování: Rezidence Lembondel v Tiarnu di Sotto 
(apartmány s vybavenou kuchyní se společnou místností, sa-
mostatnými ložnicemi, sociálním zázemím, balkonem, nebo 
terasou). V rezidenci je k dispozici bazén, bar, herna s kuleč-
níkem, fotbálkem, šipkami, stolním tenisem, velká krytá trasa 
s krbem pro grilování.
Program: individuální s možností mnoha pěších výletů ko-
lem jezera Ledro, do okolních kopců s nádhernými výhledy, 
jezero Garda a město Riva, v pátek večer festival Festa della 
musica. Zajištěna bezplatná doprava místní hromadnou do-
pravou a vstupy do muzeí pomocí Quest card pro ubytované.
Více informací a přihlášky: Petr Chmelík, e-mail  
petr.chmelikk@gmail.com, tel.: 604 454 556

ZÁJEZD DO ITÁLIE

Doufám, že jste v pohodě a ve zdraví přežili Vánoce a vstup 
do nového roku se vám povedl. Snad už jste také vstřebali 
cukry nejen z vánočního cukroví, ale i sladkých řečí, kterými 
vás anketující zastupitelé opatlali ☺ Ono by to bylo skvě-
lé, kdyby vše bylo tak zalité sluncem, perfektně zvládnuté  
a připravené, ovšem jen do doby, než se srazíte s reali-
tou. Zde je nutno sebekriticky říct, že za mého působení 
nebylo vše dokonalé a jistě v mnoha věcech byly rezervy  
a u řízení města vždy budou. Nikdy nebude vše perfektní, 
to prostě není v lidských silách, ovšem míra sebechvály 
vládnoucích zastupitelů v čele se starostou a místostaros-
tou je zarážející.
Jako příklad, který je do očí bijící, tedy hlavně pro ty z vás, 
kteří jste pravidelnými čtenáři zpravodaje, včetně Slova sta-
rosty, je kochání se připraveností na zimní údržbu. Zde si vy-
půjčím starostova slova z čísla 10/2023: 
»V tuto dobu intenzivně pracujeme na plánu údržby silnic  
a chodníků. Naši pracovníci pečlivě prověřují technický stav 

všech vozidel a zařízení, která nám pomáhají udržovat ko-
munikace v bezpečném stavu. Jejich spolehlivost je klíčová 
pro rychlou a účinnou reakci v případě nepřízně počasí. Dále 
se snažíme zajistit dostatečné zásoby posypových materiálů. 
Chceme si být jistí, že nám nechybí nic, co by nám umožni-
lo okamžitě jednat. A konečně nezbývá, než se podívat na 
předpověď počasí a zjistit jaká zima nás letos čeká. Zda nás 
překvapí tuhými mrazy a hustými sněhovými pokrývkami, 
nebo zda nám bude přát mírnějším počasím. Naší priori-
tou je v každém případě udržet město v chodu a obyvatele  
v bezpečí«.
Tolik citace a jaká byla realita? Přišla první větší sněhová 
nadílka, slovy pana místostarosty »abnormální spad sně-
hu« a rychlá a účinná reakce se jaksi nedostavila. Velký 
traktor ani nevyjel, u malého zamrzl posypový materiál, 
takže se nesypalo, do některých částí města se dostala 
technika až za dva dny. Sníh padal vždy a vždy to byla 
obrovská práce udržet komunikace a chodníky prohrnuté, 

SLOUPEK EMERITNÍHO STAROSTY
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ovšem nikdy mě nenapadlo tvrdit, jak je vše připravené, 
protože stát se může cokoli a pokud se starosta chce vy-
tahovat skvělou připraveností, tak až po boji. A bylo by 
toho víc ….
Ona vůbec celá anketa je velmi zajímavá a stála by za rozbor, 

tak snad v příštím čísle společně se schváleným rozpočtem  
a otázkou, co je s územním plánem.
Přeji vám úspěšný rok 2024, hodně štěstí, zdraví a především 
optimismu.

Petr Chmelík

JUBILANTI MĚSÍCE

Únorovými oslavenci jsou Marie Dyková, Jaroslav Miška, Antonín Hrubý, Marie Špačková, Jiřina Rambousková, Václava Bera-
nová, Zdeňka Lexová, Drahomíra Šalanská, a Hana Kmetíková. 

Oslavencům přejeme do dalších let hodně zdraví, štěstí a pohody  

30. 1. 2024 oslavil náš tatínek, dědeček, pradědeček, strýc a kamarád Josef Hanzlík 90. narozeniny. Tímto bychom mu chtěli 
popřát všechno nejlepší, hodně zdraví v následujících letech a těšíme se na společné chvíle s tebou. 
       Tvá vnoučata a pravnoučata

Neuvěřitelných 30 let uplyne 10. 2. od náhlého úmrtí          
mého manžela Ády Bakose.  

Kdo jste ho znali vzpomeňte s námi tichou vzpomínkou.  

Manželka Anna, synové Áda a Michal s rodinami                                   

VZPOMÍNÁME
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CHOTILSKÝ ZPRAVODAJ
CHOTILSKO | CHOLÍN-BOUBOVNY | HNĚVŠÍN | KNIHY | KOBYLNÍKY | KŘENIČNÁ LIPÍ | MOKRSKO | 

PROSTŘEDNÍ LHOTA | SEJCKÁ LHOTA | SMILOVICE | ZÁBORNÁ LHOTA | ŽIVOHOŠŤ

MĚSÍČNÍK/LEDEN VÝTISK ZDARMA

Pozvání obce Chotilsko, SDH Prostřední Lhota a spolku Ve-
selý vrch přijalo v průběhu celého dne několik stovek příz-
nivců z Prostřední Lhoty i širšího okolí, kteří vyrazili k již 
sedmnáctému silvestrovskému výšlapu na Veselý vrch. Sou-
sedé a přátelé si tak za usrkávání tradičně výborného »sva-
řáčku« od Adélky užili pohodové odpolední setkání v posled-
ním dni roku 2023. Za všechny zúčastněné popřál starosta 
obce Stanislav Hrbek všechno nejlepší a hodně zdraví v tom-
to roce. 

Tak zase za rok na viděnou! 
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Úplný zápis ze zasedání zajišťující ochranu osobních údajů je 
zveřejněn na úřední desce, na vývěskách místních částí a na 
internetových stránkách obce www.chotilsko.cz. 

Hlasování o návrzích (Záznam hlasování k návrhu 
usnesení: pro/proti/zdržel se hlasování)

Projednání návrhu rozpočtu obce Chotilsko na rok 2024
ZO projednalo návrh rozpočtu obce Chotilsko na rok 2024  
s celkovou výší příjmů 18 663,9 tis. Kč a s celkovou výší vý-
dajů 33 924,5 tis. Kč. Rozpočet je navržen jako schodkový. 
Tento návrh rozpočtu byl sestaven ve spolupráci se starostou 
a místostarostou obce Chotilsko.       
Usnesení č. 216/23: ZO schvaluje rozpočet obce Cho-
tilsko na rok 2024. Celková výše příjmů 18 663,9  
tis. Kč a celková výše výdajů 33 924,5 tis. Kč. Rozpo-
čet je schválen jako schodkový, zvýšené výdaje budou 
kryty přebytkem z hospodaření z předchozích let (pří-
padně úvěrem u bankovního ústavu). Jako závazné 
ukazatele pro sestavení rozpočtu byly použity para-
grafy.  
(Hlasování: 8/0/0)

Projednání rozpočtového opatření 10/2023
ZO projednalo  rozpočtové opatření č. 10 k rozpočtu obce na 
rok 2023. Celkové příjmy se navýšily o 921,2 tis. Kč a celkové 
výdaje se navýšily o 329,0 tis Kč. V příjmech byla vložena 
nová pol. 4122 Neinvestiční přijaté transfery od krajů 
a ve výdajích nová pol. 5349 Ostatní převody vlastním 
fondům (§ 6330 Převody vlastním fondům v rozpočtové 
úrovni).     
Usnesení č. 217/23: ZO schvaluje rozpočtové opatření  
č. 10/23 dle předložené tabulky. Celková výše příjmů je 
19 375,5 tis. Kč (navýšeno o 921,2 tis. Kč) a celková výše 
výdajů je 28 474,0 tis. Kč (navýšeno o 329,0 tis. Kč).   
(Hlasování: 8/0/0)

Usnesení 
ZO projednalo nabídku na přijetí daru na nákup části tom-
boly obecního plesu od společnosti SATHEA VISION s. r. o.     
Usnesení č. 218/23: ZO schvaluje přijetí daru od společ-
nosti SATHEA VISON s r. o. ve výši 28 000 Kč do svého 
rozpočtu a pověřuje starostu obce podepsáním daro-
vací smlouvy.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZPRÁVA ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
KONANÉHO 11. 12. 2023

ZO projednalo návrh na vyřazení dlouhodobého majetku – 
žací traktor SIMPLICITY Regent. 
Usnesení č. 219/23: ZO schvaluje vyřazení žacího trak-
toru SIMPLICITY Regent z majetku obce.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh na zmocnění starosty obce pro jedná-
ní ve věci žádosti o poskytnutí podpory v rámci Programu 
129 290 „Podpora opatření na drobných vodních tocích  
a malých vodních nádržích“. 
Usnesení č. 220/23: ZO zmocňuje starostu obce jednat 
jako oprávněná osoba ve věci žádosti o poskytnutí 
podpory na akci »Oprava a odbahnění vodní nádrže 
na pozemku parc. č. 159 a parc. č. 161, k. ú. Záborná 
Lhota« z dotačního titulu Ministerstva zemědělství ČR, 
v rámci Programu 129 290 – Podpora opatření na drob-
ných vodních tocích a malých vodních nádržích.   
(Hlasování: 7/0/1)

ZO projednalo žádost paní Š. R., Smilovice, o souhlas s umís-
těním plovoucího zařízení (mola) v k. ú. Prostřední Lhota, 
parc. č. 1501, LB, vývaziště Cholín - Boubovny.    
Usnesení č. 221/23: ZO schvaluje udělení souhlasu s po-
volením mola (plovoucího zařízení) v k. ú. Prostřední 
Lhota, parc. č. 1501, vývaziště Cholín - Boubovny. Ža-
datel má trvalý pobyt v obci Chotilsko nebo v některé 
její místní části.  
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost pí. B.P., Záborná Lhota o pronájem 
prostor v budově hasičské zbrojnice na cvičení pro ženy.   
Usnesení č. 222/23: ZO schvaluje vyhlášení záměru  
o pronájmu obecního majetku – místnost v budově ha-
sičské zbrojnice v Záborné Lhotě ke cvičení pro ženy.   
(Hlasování: 6/0/2)

ZO projednalo žádost ing. J. B., Sejcká Lhota o pronájem 
obecního majetku – pozemek parc. č. 168, k. ú. Sejcká Lhota 
ke zkultivování a osetí lučním osivem. 
Usnesení č. 223/23: ZO schvaluje vyhlášení záměru  
o pronájmu obecního majetku – pozemek parc. č. 168, 
k. ú. Sejcká Lhota. V pronájmu lze využít i barterový 
obchod.
(Hlasování: 8/0/0)
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ZO projednalo žádost o poskytnutí finančního příspěvku ve 
výši 30 000 Kč na akci Májová fiesta 2024, kterou bude po-
řádat Vzduchoplavecká společnost Chotilsko z.s. 
Usnesení č. 224/23: ZO schvaluje poskytnutí finanční-
ho příspěvku ve výši 30 000 Kč na Májovou fiestu 2024.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost pana V. S., Votice o stanovení ceny za 
1 m2 pozemku parc. č. 369, k. ú. Křeničná. Záměr o prodeji 
části obecního majetku byl schválen 10. 6. 2019 Usnesením 
č. 115/19, kdy byla cena 200 Kč za 1 m2, nyní je dle stanovení 
zastupitelstva 500 Kč za 1 m2.
Usnesení č. 225/23: ZO schvaluje případný prodej po-
zemku dle aktuálně stanovené částky, tzn. 500 Kč  
za 1 m2.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo požadavek Ochrany fauny ČR o. p. s., Hrachov 
o dotaci na provoz v roce 2024.   
Usnesení č. 226/23: ZO schvaluje dotaci ve výši  
2000 Kč pro Ochrana fauny ČR o. p. s., Hrachov a pově-
řuje starostu obce podpisem veřejnoprávní smlouvy.  
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost paní E. Ch., Praha 5 o souhlas se stav-
bou na pozemku parc. č. 62, k. ú. Záborná Lhota. 
Usnesení č. 227/23: ZO neschvaluje stavbu na pozemku 
parc. č. 62, k. ú. Záborná Lhota dle předloženého koor- 
dinačního výkresu, neboť umístění stavby nesplňuje 
zákonem stanovenou vzdálenost od kraje lesa (lesní 
pozemek parc. č. 555, k. ú. Záborná Lhota).   
(Hlasování: 0/8/0)

ZO projednalo Dodatek č. 7 ke smlouvě S-0126/REG/2017 
ze dne 16. 3. 2017 o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu 
Středočeského kraje, ze Středočeského fondu rozvoje obcí 
a měst 2016 v rámci Tematického zadání Program obnovy 
venkova.
Usnesení č. 228/23: ZO schvaluje Dodatek č. 7 ke 
smlouvě S-0126/REG/2017, na poskytnutí dotace na 
zpracování nového územního plánu obce a pověřuje 
starostu jeho podpisem.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh nájemní smlouvy k bytu č. 002, Chotil-
sko čp. 14. Jde o nájem na základě vyhlášené nabídky proná-
jmu bytu, schválené 4. 9. 2023, Usnesením č. 159/23.    
Usnesení č. 229/23: ZO schvaluje nájemní smlou-
vu k bytu 002, Chotilsko čp. 14 v předloženém znění  
a souhlasí s uzavřením této smlouvy s paní M. L., Ště-

chovice. ZO schvaluje poskytnutí příspěvku ve výši  
30 000 Kč (formou odpuštění měsíčních nájmů do výše 
této částky) na zakoupení kuchyňské linky do bytu (tato 
linka v bytě zůstane i po opuštění bytu nájemcem). ZO 
pověřuje starostu obce k podepsání nájemní smlouvy.
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh smlouvy o úhradě nákladů na likvidaci  
a soustřeďování vybraného plastového odpadu mezi obcí 
Chotilsko a NEVAJGLUJ a. s. 
Usnesení č. 230/23: ZO neschvaluje návrh smlouvy  
o úhradě na likvidaci a soustřeďování vybraného pla-
tového odpadu, neboť tuto činnost již obci zajišťuje 
jiná společnost.   
(Hlasování: 0/8/0)

ZO projednalo žádost oddílu orientačního běhu Kotlářka na 
poskytnutí prostor pro shromaždiště závodu pořádaného  
13. 10. 2024 v okolí Mokrska a Veselého vrchu.   
Usnesení č. 231/23: ZO schvaluje poskytnutí parko-
viště pod rozhlednou v Mokrsku za předpokladu, že 
nájemce uhradí poplatek stanovený Obecně závaznou 
vyhláškou o místních poplatcích, pronajatý pozemek 
bude po ukončení závodu uveden do původního sta-
vu, v žádném případě nedojde k parkování motoro-
vých nebo jiných vozidel mimo vyznačené území.  
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh Obecně závazné vyhlášky o místním po-
platku za obecní systém odpadového hospodářství, Obecně 
závazné vyhlášky o místním poplatku z pobytu a Obecně zá-
vazné vyhlášky o místním poplatku ze psů.
Usnesení č. 232/23: ZO schvaluje Obecně závaznou vy-
hlášku o místním poplatku za obecní systém odpado-
vého hospodářství, Obecně závaznou vyhlášku o míst-
ním poplatku z pobytu a Obecně závaznou vyhlášku  
o místním poplatku ze psů. Všechny uvedené vyhlášky 
mají účinnost od 1. 1. 2024.   
(Hlasování: 8/0/0) 

ZO projednalo návrh rozvojového dokumentu »Program roz-
voje obce Chotilsko na období 2024 – 2030«. 
Usnesení č. 233/23: ZO schvaluje dokument Program 
rozvoje obce Chotilsko na období 2024 – 2030, který 
bude jedním ze základních nástrojů pro řízení a koor-
dinaci rozvoje obce. Zároveň je to dokument stanovu-
jící základní rozvojové směry a cíle, k jejichž realizaci 
má obec směřovat, stejně jako cesty, kterými jich má 
být dosaženo.
(Hlasování: 8/0/0)
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ZO projednalo přeložku distribuční soustavy na pozemku 
parc. č. 40/1, k.ú. Chotilsko na hranici tohoto pozemku.  
Usnesení č. 234/23: ZO neschvaluje přeložku distribuč-
ní soustavy na pozemku parc. č. 40/1, k. ú. Chotilsko.   
(Hlasování: 0/8/0)

ZO projednalo návrh na podání žádosti o dotaci z Progra-
mu 2021-2024 pro poskytování dotací na rozvoj obcí do 
2000 obyvatel ze Středočeského Fondu obnovy venkova,  

a to v rámci vybudování nového sportoviště – hřiště s umě-
lým povrchem v Chotilsku. 
Usnesení č. 235/23: ZO schvaluje podání žádosti  
o dotaci z Programu 2021-2024 pro poskytování do-
tací na rozvoj obcí do 2000 obyvatel ze Středočes-
kého Fondu obnovy venkova v rámci rekonstrukce 
sportovního hřiště v obci Chotilsko (hřiště s umělým 
povrchem).  
(Hlasování: 8/0/0)

SILVESTROVSKÝ VÝŠLAP NA ROZHLEDNU VESELÝ VRCH
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ZPRÁVA ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
KONANÉHO 8. 1. 2024

Úplný zápis ze zasedání zajišťující ochranu osobních údajů je 
zveřejněn na úřední desce, na vývěskách místních částí a na 
internetových stránkách obce www.chotilsko.cz. 

Hlasování o návrzích (Záznam hlasování k návrhu usnesení: 
pro/proti/ zdržel se hlasování)

Projednání rozpočtového opatření 1/2024
ZO projednalo   rozpočtové opatření č. 1 k rozpočtu obce na 
rok 2024. Celkové příjmy se snížily v pol. 4112 Neinvestiční 
přijaté dotace ze SR v rámci dotačního vztahu; výdaje zůstaly 
nezměněny. 
Usnesení č. 1/24: ZO schvaluje rozpočtové opatření  
č. 1/24 dle předložené tabulky. Celková výše příjmů je 
18 892,8 tis. Kč (sníženo o 27,9 tis. Kč) a celková výše 
výdajů je 30 577,0 tis. Kč (nezměněno).   
(Hlasování: 8/0/0)

Projednání střednědobého výhledu obce Chotilsko na 
roky 2025 – 2026
ZO projednalo střednědobý rozpočtový výhled obce Chotil-
sko na roky 2025 – 2026. Návrh střednědobého výhledu roz-
počtu byl vyvěšen na úřední desce obecního úřadu ve dnech 
18. 12. 2023 – 8. 1. 2024.
Usnesení č. 2/24: ZO schvaluje střednědobý výhled 
rozpočtu obce Chotilsko na roky 2025 – 2026 v před-
loženém znění.   
(Hlasování: 8/0/0)

Usnesení 
ZO projednalo vyúčtování neinvestičních nákladů MŠ Kor-
kyně v roce 2023/2024. Dle předloženého vyúčtování platí 
obec Chotilsko za 11 umístěných dětí v MŠ Korkyně náklady 
ve výši 82 335 Kč.    
Usnesení č. 3/24: ZO schvaluje vyúčtování neinvestič-
ních nákladů MŠ Korkyně v předloženém znění a po-
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věřuje starostu podpisem dohody o úhradě neinvestič-
ních nákladů.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost o finanční příspěvek pro Charkovské 
regionální sociální centrum matek ve výši 5000 Kč.     
Usnesení č. 4/24: ZO neschvaluje finanční příspěvek 
pro Charkovské regionální sociální centrum matek.   
(Hlasování: 4/4/0)

ZO projednalo žádost o pronájem nebytových prostor – ob-
jekt správcovské boudy na Veselém vrchu. 
Usnesení č. 5/24: ZO schvaluje vyhlášení záměru o pro-
nájmu obecního majetku – objekt správcovské boudy 
na Veselém vrchu.   
(Hlasování: 7/0/1)

ZO projednalo návrhy nájemních smluv k bytu č. 001  
a bytu č. 002, oba Prostřední Lhota čp. 22. Jde o prodlouže-
ní nájemních smluv se současnými nájemci na dobu určitou  
od 1. 2. 2024 do 31. 1. 2025. 
Usnesení č. 6/24: ZO schvaluje nájemní smlouvy k bytu 
č. 001 a bytu č. 002, oba Prostřední Lhota čp. 22 
v předloženém znění a pověřuje starostu obce jejich 
podpisem.
(Hlasování: 7/0/1)

ZO projednalo návrh smlouvy o příspěvku pro rok 2023/2024 
na předškolní docházku do Klubíčka ve Štěchovicích.
Usnesení č. 7/24: ZO schvaluje příspěvek ve výši 6000 
Kč (jde o leden – červen 2024) na předškolní docházku 
pro děti navštěvující předškolní zařízení Klubíčko a po-
věřuje starostu obce podpisem smlouvy o poskytnutí 
příspěvku.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost o podporu běžeckého závodu VLTAVA 
RUN 2024.  
Usnesení č. 8/24: ZO schvaluje žádost o podporu bě-
žeckého závodu VLTAVA RUN 2024, a to ve formě za-
jištění hlídek na trati členy SDH.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh kupní smlouvy č. 1400240002 (provo-
zovna Lom Bělice) mezi obcí Chotilsko a KÁMEN Zbraslav, 
a. s. na dodávku kameniva v období leden – prosinec 2024.   
Usnesení č. 9/24: ZO schvaluje kupní smlouvy  
č. 1400240002 mezi obcí Chotilsko a KÁMEN Zbraslav, 
a.s. a pověřuje starostu obce jejím podpisem.  
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh pachtovní smlouvy č. 28/2023 mezi 
obcí Chotilsko a Zemědělskou společností Dobříš, spol.  
s r. o., za roční pachtovné ve výši 2500,- Kč za 1 ha. Předmět-
né pozemky, kterých se pacht týká, jsou uvedeny v příloze č. 
1 pachtovní smlouvy.
Usnesení č. 10/24: ZO schvaluje pachtovní smlouvu 
28/2023 v předloženém znění a pověřuje starostu obce 
jejím podpisem.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh na revokaci Usnesení č. 204/23  
z 13. 11. 2023. 
Usnesení č. 11/24: ZO schvaluje revokaci Usnesení  
č. 204/23 z 13. 11. 2023.  
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh »Dohody mezi obcemi o zajištění povin-
né školní docházky v jiné obci« mezi obcí Chotilsko a městem 
Nový Knín. Dle této dohody uhradí za školní rok 2023/2024 
obec Chotilsko městu Nový Knín 7000 Kč za každé dítě na-
vštěvující školu (ve školním roce 2023/2024 jde o 44 žáků,  
tj. 308 000 Kč).    
Usnesení č. 12/24: ZO neschvaluje návrh dohody mezi 
obcemi o zajištění povinné školní docházky v jiné obci, 
a to z důvodu nedoložení vynaložených a předpoklá-
daných neinvestičních nákladů na jednoho žáka.   
(Hlasování: 0/8/0)

ZO projednalo návrh na revokaci Usnesení č. 223/23 ze dne 
11. 12. 2023. 
Usnesení č. 13/24: ZO schvaluje revokaci Usnesení  
č. 223/23 ze dne 11. 12. 2023.  
(Hlasování: 7/0/1)

ZO projednalo návrh na vypovězení nájemních smluv na po-
zemky parc. č. 168 a parc. č. 170, oba k. ú. Sejcká Lhota 
(mezi obcí Chotilsko a paní R. M., Sejcká Lhota) a pozemek 
parc. č. 445/10, k. ú. Chotilsko (mezi obcí Chotilsko a panem 
R. B., Praha 2). 
Usnesení č. 14/24: ZO schvaluje výpověď nájemních 
smluv uzavřených s paní R. M., Sejcká Lhota (pozem-
ky parc. č. 168 a parc. č. 170, oba k. ú. Sejcká Lhota)  
a panem R. B., Praha 2 (pozemek parc. č. 445/10, k. ú. 
Chotilsko).   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost o poskytnutí příspěvku na přednáš-
ku »STARÁ VLTAVA, Opět ta Vltava…«, která proběhne  
24. 2. 2024 od 15.00 h v prostorách galerie Chotilského mu-
zea.    
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Usnesení č. 15/24: ZO neschvaluje poskytnutí finanč-
ního příspěvku na přednášku, neboť zdarma poskytne 
prostory (a náklady s tím spojené). ZO doporučuje za-
vést na přednášku povinné vstupné, ze kterého by se 
pokryly náklady pro přednášející.   
(Hlasování: 0/8/0)

ZO projednalo návrh pana J. D., Prostřední Lhota na výměnu 
veřejného osvětlení v Záborné Lhotě. 
Usnesení č. 16/24: ZO schvaluje výměnu světel u VO 
v místní části Záborná Lhota za podmínky, že světla 
budou v rámci instalace ztlumena.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo výdaje z obecního rozpočtu na pořádání 
Obecního plesu. Jde především o úhrady: nákup části tom-

boly, svozový autobus, pronájem sálu, hudba, výzdoba sálu  
a případné další výdaje spojené s Obecním plesem.    
Usnesení č. 17/24: ZO schvaluje výdaje z obecního roz-
počtu na pořádání Obecního plesu ve výši 70 000 Kč 
(v rámci této částky bude použit i dar od společnosti 
SATHEA VISOIN s. r. o. ve výši 28 000 Kč).   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh studie na přestavbu bývalé budovy re-
staurace v Prostřední Lhotě.    
ZO odkládá projednání studie, požaduje nejprve se 
sejít s ing. arch. M. F., Praha, který studii zpracoval, 
k vyjasnění některých rozdílů mezi požadavky ze 
strany obce a zákresem v předložené studii.   
(Nehlasováno)

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE

Kromě běžných provozních záležitostí došlo především k ně-
kolika schůzkám s různými společnostmi. 
Se zástupci společnosti CETIN se konala dvě jednání týkající 
se odstranění některých dřevěných sloupů a telefonních 
kabelů v Chotilsku a Prostřední Lhotě. Při obhlídce přímo 
v terénu bylo domluveno, které sloupy by mohl CETIN 
úplně odstranit a které jen posunout dále od komunikace. 
Také bylo domluveno, že optický kabel, který je na těchto 
sloupech umístěn, se pokusí instalovat na nové sloupy veřej-
ného osvětlení, aby mohlo být odstraněno co nejvíce původ-
ních dřevěných sloupů. 
Ke konci roku 2023 se uskutečnilo setkání starostů na Dob-
rovolném svazku obcí Dobříšska a Novoknínska (kde se řešil 
hlavně nákup silové elektřiny a zemního plynu), Dobrovol-
ného svazku obcí POKOCÁBÍ (kde byla projednávána trasa 
nového páteřního vodovodu zajišťující přivedení vody do jed-
notlivých obcí v regionu) a Dobrovolného svazku obcí TEKOS 
(kde se řešil především nárůst odpadu a zvýšení poplatků za 
skládkovné). 

CO SE UDÁLO OD MINULÉHO ZASEDÁNÍ

Další jednání na obci bylo s cestmistrem, který má na sta-
rosti region Dobříšska, a týkalo se stavu komunikací III. třídy 
Prostřední Lhota - Nový Knín a Chotilsko – Záborná Lhota 
(odpověď cestmistra vztahující se k rekonstrukci komunikací 
uvádíme v jiné části Chotilského zpravodaje).
Asi nejdůležitější téma (které se týká rodin s dětmi hlavně 
předškolního a také školního věku) bylo probráno na schůzce 
mezi zástupci města Nový Knín a zástupci obcí, jejichž děti 
navštěvují Základní školu v Novém Kníně. Zde se jednalo pře-
devším o výši příspěvku, který požaduje město Nový Knín od 
jednotlivých obcí za umístěné děti ve škole. Navrhnutá částka 
neobsahovala »spádovost«, ta bude zajištěna další prozatím 
nespecifikovanou částkou. Zastupitelstvo obce projednalo 
navrhnutou výši platby za žáka. Jelikož nebyl předložen po-
drobný rozpočet nákladů města Nový Knín na jednotlivce, 
zastupitelstvo obce s touto úhradou nesouhlasilo. V součas-
né době se čeká na podrobný rozpočet nákladů, aby mohl 
být znovu obcí projednán.

Hynek Hypr, tajemník OÚ

S příchodem roku 2024 vstoupila účinnost nových obecně 
závazných vyhlášek. Nové vyhlášky se týkají odpadů, 
poplatku ze psů a poplatku z pobytu. Ve stručnosti uvedu 
zásadní změny, které se dotknou většiny občanů.
Vyhláška o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství - v této vyhlášce v podstatě nedošlo k žádným 

změnám, výše poplatku zůstala stejná jako v roce 2023,  
a to jak pro majitele nemovitostí bez trvalého pobytu, tak  
i pro trvale žijící osoby (včetně příspěvku obce Chotilsko pro 
občany s trvalým pobytem). Jedinou změnou v této vyhlášce 
je zrušení ustanovení o osvobození od poplatku pro 
osoby, které v obci nepřetržitě po dobu delší než 9 mě-

UPOZORNĚNÍ NA NOVÉ OBECNĚ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY
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síců v kalendářním roce nepobývají. Poplatek je splatný 
nejpozději do 31. března příslušného kalendářního roku. 
Vyhláška o místním poplatku ze psů – zde došlo především 
ke zvýšení tohoto poplatku. Dle této vyhlášky je stanoven 
poplatek za 1. psa v domácnosti 100 Kč, za 2. a kaž- 
dého dalšího psa v domácnosti je poplatek 200 Kč. 
Poplatek je splatný nejpozději do 1. března příslušného 
kalendářního roku.
Vyhláška o místním poplatku z pobytu – také v tomto přípa-
dě došlo k navýšení poplatku. Pro poskytovatele krátkodo-
bého pobytu (úplatný pobyt trvající nejvýše 60 po sobě jdou-

cích kalendářních dnů u jednotlivého poskytovatele) je touto 
vyhláškou stanovena povinnost vybrat od poplatníka (osoba, 
která takovýto krátkodobý pobyt využije) poplatek ve výši 
50 Kč za každý započatý den pobytu (s výjimkou dne po-
čátku pobytu). Tento poplatek musí odvést správci poplatku 
(Obecnímu úřadu Chotilsko) nejpozději 15. den následujícího 
měsíce od jeho vybrání.
Všechny tři uvedené obecně závazné vyhlášky jsou k nahléd-
nutí na Obecním úřadu Chotilsko nebo jsou zveřejněny na 
webu obce www.chotilsko.cz. 

Hynek Hypr, tajemník OÚ

Na posledním prosincovém zasedání v roce 2023 byl zastupi-

telstvem obce schválen rozpočet obce na rok 2024. Na první 

pohled vypadá rozpočet »hrůzostrašně«. Celkové plánované 

příjmy obce by v roce 2024 měly činit 18 663 900 Kč a oproti 

tomu by celkové plánované výdaje měly být 33 924 500 Kč. 

Schodek rozpočtu je v celkové výši pokryt přebytkem z mi-

nulých let. Co se za takovým schodkem v rozpočtu skrývá? 

Především jde o dvě velké investiční akce: výstavba nového 

vodovodu v Záborné Lhotě a rekonstrukce a odbahnění ho-

řejšího rybníka v Záborné Lhotě. Dle výkazu výměr se náklady 

na výstavbu nového vodovodu s přípojkami vyšplhají do částky 

19 725 107 Kč a náklady na odbahnění a rekonstrukci rybníka 

na 4 068 105 Kč. Je potřeba však uvést, že obě tyto akce byly 

zastupitelstvem podpořeny za předpokladu získání dotace (na 

čemž se intenzivně pracuje).

Dále jsou výdaje tvořeny financováním akcí, které byly zaháje-

ny v minulých letech a v tomto roce budou dokončeny (nový 

územní plán obce, oprava veřejného osvětlení v Chotilsku, Pro-

střední Lhotě, Mokrsku, atd.), běžné opravy a údržby obecního 

majetku a běžné výdaje na provoz a chod obce.  

Hynek Hypr, 

tajemník OÚ

ROZPOČET OBCE NA ROK 2024
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»A vzhůru naho-
ru!« proletí hlava-
mi desítek běžců  
a běžkyň nejrůz-
nějších kategorií 
po zaznění star-
tovního výstřelu 
pod kopcem Vese-
lý vrch u Mokrska 
letos 27. dubna  
a pestrý houf lidi-
ček sportu odda-
ných tělem či as-
poň duší se pohne 

svižně kupředu směrem k zalesněnému vrcholu s ocelovou 
rozhlednou nahoře. Letos už podeváté!  
Již tradiční a mezi běžci, běžkyněmi a běžčaty značně oblí-
bený lesní kros bude pořádat Klub českých turistů. Minulý 
rok byl tento závod Mistrovstvím republiky veteránů v krosu 
a přijela spousta běžců z celé republiky, mimo jiné i bývalá 
reprezentantka v běhu na lyžích a nyní výborná běžkyně do 

Stalo se již tradicí, že v Prostřední Lhotě probíhají za rok dva 
turnaje v malé kopané - první víkend v lednu a druhý pak 
o letních prázdninách na přelomu července a srpna. Letos 
díky mrazivému počasí byl lednový turnaj posunut na sobo-
tu 27. ledna. Z různých důvodů byla i menší účast ze strany 
nejmenších dětí (skupina »mladší a starší přípravka«) a tím 
i jejich rodičů, kteří by se aktivně zúčastnili bojů ve skupině 
»rodiče, dorost, žáci«. Pořadatelé turnaje měli, jako tradičně, 

ZIMNÍ TURNAJ VE LHOTĚ

vše perfektně připraveno a to od zázemí přes občerstvení až 
po samotné ceny pro všechny účastníky. Po celý turnaj sice 
svítilo sluníčko, ale do toho foukal silný a studený vítr. A tak 
nejvíce přišly vhod výborné polévky, které hráče a diváky asi 
nejvíce zahřály.
Co se týká samotných zápasů – všechny zápasy se tentokrát 
odehrály na umělce (antuka byla vzhledem k počasí nevy-
užitelná), Jeden zápas trval 15 minut a hrálo se systémem 

SPORT

BĚH NA ROZHLEDNU VESELÝ VRCH PODEVÁTÉ

vrchu, Blanka Paulů, a mnoho dalších bývalých rekordmanů 
a účastníků veteránských mistrovství světa a mistrovství Ev-
ropy. Letos bude závod (jako každý rok) součástí běžeckého 
seriálu Běžec Podblanicka.              
Vyhlásíme nejlepší běžce ve svých kategoriích, všechny děti 
dostanou odměnu (jako vždy), a také vyhlásíme nejlepší míst-
ní běžce a běžkyně a všechny místní odvážlivce odměníme.
To se hodí, ne? 
Takže trénujte, běhejte a my vás moc rádi uvidíme na star-
tu, běžet může opravdu každý. Když už to nepůjde bě-
žet, není problém přejít do chůze, tzv. »indiánský běh«, 
takto běhá spousta amatérských běžců, převážně starších 
nebo také začínajících. Takže přijďte, buďto si dokázat, že 
to »dám« a vyběhnu nahoru, nebo aspoň povzbudit děti  
a známé.

Srdečně vás všechny za Klub českých turistů zve 
Libuše Vlachynská, ředitelka závodu
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HASIČI INFORMUJÍ

V pátek 26. ledna se v klubovně na hřišti konala  131. valná 
hromada SDH Prostřední Lhota. Po úvodním přivítání členů 
sboru, hostů z okolních sborů a starosty obce Chotilsko se 
úvodního slova ujala jednatelka SDH Prostřední Lhota Ště-
pánka Kožíšková, která přítomné seznámila s programem 
valné hromady. Po projednání všech bodů programu jsme  
v rámci diskuse za prezentace fotografií souvisejících s čin-

»každý s každým«. Ve skupině »mladších a starších přípra-
vek« byla tři mužstva, což umožnilo dvoukolový systém, Ve 
skupině »rodiče, dorost, žáci« byly nalosovány čtyři týmy,  
a tak zde byl prostor pouze na jednokolový turnaj. Nejlep-
šími střelci v jednotlivých skupinách byli Míra Mašek a Péťa 
Stehlík (skupina »mladších a starších přípravek«) a Kristián 
Stingl (skupina »rodiče, dorost, žáci«).
Co říci závěrem? I přes mrazivé počasí se 3. ročník zimního 
lhoteckého turnaje vydařil. Děti prožily aktivně sportovní den 

venku a neseděly doma znuděně u různých elektronických 
přístrojů, a to je vždy hlavním cílem lhoteckých fotbalových 
turnajů (ať už zimních nebo letních). Jedinou kaňkou na tur-
naji byla malá účast především ze strany rodičů. Vždyť každý 
potomek je rád, když může svého rodiče podpořit během 
sportovního výkonu a pro většinu z dětí je jejich rodič největ-
ším vzorem! Těšíme se na další turnaj, snad za větší účasti.

Za pořadatele
Hynek Hypr 

VALNÁ HROMADA HASIČŮ PROSTŘEDNÍ LHOTY

ností našeho sboru předali čestná uznání těm, bez jejichž 
pomoci by se mnoho akcí nepovedlo uspořádat včetně dár-
kových balíčků jubilantům.
Výbor SDH děkuje všem za účast  a těšíme se na setkání při 
akcích naplánovaných v roce 2024.

Adéla Tomášková, 
starosta sboru
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20. ledna 2024 se konala v prostorách chotilského Muzea 
staré Vltavy a Balónového létání tradiční Výroční valná hro-
mada SDH Chotilsko. S ohledem na uzávěrku tohoto čísla, 
která byla ještě před konáním této Výroční valné hromady, 
se k jejímu průběhu vrátím v dalším, tedy březnovém čísle 
Chotilského zpravodaje. Neochudím vás ovšem o tradiční 
statistiku roku 2023. Netradičně však musím začít tím, co se 
nevešlo do minulého čísla zpravodaje, tedy zásahy, ke kterým 
naše jednotka vyjížděla na konci listopadu a v prosinci uply-
nulého roku 2023:
22. 11. v 13.22 h vyjížděla naše jednotka v rámci naší obce 
Chotilsko k požáru osobního automobilu. Před naším příjez-

dem byl použit práškový hasicí přístroj. Po příjezdu se zasaho-
valo v dýchací technice a byl použit vysokotlaký proud. Požár 
vozidla Renault Espace probíhal v motorovém prostoru a šířil 
se dovnitř na palubní desku. Po uhašení se nechalo vozidlo 
přirozeně odvětrat a pak už se jen ochlazovalo. HZS Dobříš 
monitorovalo teplotu zasaženého prostoru termokamerou. 
Po ukončení vyšetřování příčiny požáru vozidla se jednotka 
vrátila na základnu.
1. 12. v 19.57 h vyjížděla naše jednotka na silnici k Živo-
hošťskému mostu k technické pomoci – odstranění spadlého 
stromu přes vozovku. Po příjezdu jednotky na místo událos-
ti bylo zjištěno, že sjde o spadlý strom přes celou vozovku. 

ROK 2023 JE ZA NÁMI, A TAK JE OPĚT ČAS NA TRADIČNÍ BI-
LANCOVÁNÍ HASIČŮ V CHOTILSKU
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Jednotka pomocí motorové pily odstranila strom ze silnice  
a preventivně odstranila ještě další nakloněný strom. Po od-
klizení se jednotka vrátila na základnu.
2. 12. ve 4.40 h vyjížděla naše jednotka opět na silnici k Ži-
vohošťskému mostu k technické pomoci – odstranění spad-
lého stromu přes vozovku. Po příjezdu jednotky na místo 
události bylo zjištěno, že jde o další spadlý strom přes celou 
vozovku. Jednotka pomocí motorové pily odstranila strom ze 
silnice. Po odklizení se jednotka vrátila na základnu.
2. 12. ve 14.04 vyjížděla naše jednotka do Staré Živohošti  
k technické pomoci – odstranění spadlého stromu přes vo-
zovku. Během odstraňování stromu z vozovky musel být po 
dohodě s operačním střediskem přestřižen telefonní kabel, 
aby se mohlo vůbec dále pokračovat v odstraňování. Po od-
klizení se jednotka vrátila na základnu.
2. 12. v 18.25 h vyjížděla naše jednotka opět na silnici k Ži-
vohošťskému mostu k technické pomoci – odstranění spad-
lého stromu přes vozovku. Po příjezdu jednotky na místo 
události bylo zjištěno, že jde o další spadlý strom přes celou 
vozovku. Jednotka pomocí motorové pily odstranila strom ze 
silnice. Po odklizení se jednotka vrátila na základnu.
23. 12. v 12.00 h uctila naše jednotka památku obětí z Filo-
sofické fakulty UK v Praze. 
24. 12. v 9.01 h vyjížděla naše jednotka na silnici do Lipí  
k technické pomoci – odstranění spadlého stromu přes vo-
zovku. Po příjezdu na místo události byly zjištěny dva stro-
my. Jeden ležel přímo na vozovce, druhý byl zaklesnut ve 
větvích nad vozovkou. První strom byl rozřezán a odstraněn 
z vozovky. Druhý strom byl pomocí navijáku stržen na zem 
a pak následně odklizen mimo vozovku. Vozovka pak byla 
očištěna od větví a pilin. Po odklizení se jednotka vrátila na 
základnu.
24. 12. v 15.36 h vyjížděla naše jednotka na silnici vedoucí 
do Kobylník k technické pomoci – odstranění spadlého stro-
mu přes vozovku. Po příjezdu na místo události jednotka 
rozřezala a uklidila spadlý stromu přes vozovku. Jednotka 
pomocí motorové pily odstranila strom ze silnice.
24. 12. ve 23. 59 h vyjížděla naše jednotka opět na silnici 
do Lipí k technické pomoci – odstranění spadlého stromu 
přes vozovku. Po rozřezání a odklizení stromu z vozovky se 
jednotka vrátila na základnu.
Jak je patrné z předešlých řádků, i rok 2023 z hlediska výjez-
dové jednotky obce Chotilska patřil opět k těm rekordním:
• jednotka v roce 2023 vyjížděla k 41 zásahům 

• 26 % výjezdů bylo k požárům, nejčastější příčinou výjezdu 
pak byla technická pomoc (typicky pád stromu) 66 %
• nejvíce výjezdů se uskutečnilo v únoru, srpnu a prosinci 
(vždy 7 výjezdů)
• jednotka zasahovala v 76 % případů v rámci katastru obce 
Chotilsko, v časovém vyjádření ovšem jde o 60 % z celkové-
ho času stráveného na výjezdech
• nejvzdálenější zásah se uskutečnil v rámci katastru obce 
Rybníky
• celkem členové jednotky strávili 163,81 hodin na jednotli-
vých výjezdech
Z hlediska všech akcí a brigád, kterých se členové SDH zú-
častnili a které členové zvládli organizovat, jmenujme: tra-
diční úklid krajnic a skládek - Ukliďme svět, ukliďme Česko 
(1.duben 2023), velikonoční výšlap Mrskni sebou na Besed-
nou (8. duben 2023), spoluorganizace nejznámějšího štafe-
tového závodu v ČR - Vltava Runu (květen 2023), pomoc při 
organizaci slavnostního otevírání hřiště v Chotilsku (dětského 
dne), organizace Chotilského posvícení, pomoc při organi-
zaci Chotilského Helloweenu a spousty dalších. Pevně v této 
souvislosti věřím, že většina těchto akcí se bude konat i v le-
tošním roce, kdy vás o jejich termínech budu již tradičně vždy 
předem informovat na těchto stránkách.
I na konci minulého roku (2023) jsme úspěšně získali Nein-
vestiční dotaci z rozpočtu GŘ HZS pro obec Chotilsko, tedy 
dotaci přímo určenou k dovybavení výjezdové jednotky, ve 
výši 49 099 Kč. Z této částky pak po odečtení cca 17 171 Kč 
na spotřebované PHM bylo pořízeno toto vybavení v hodno-
tě 31 382 Kč:
1 dopravní kužel
2 držák svítilny PELI™
2 svítilny PELI™
1 kombinéza SRŠEŇ pro zásahy u agresivního hmyzu
1 přilba Draeger HPS  7000 + štítek
1 lano STATIC 11,30 m 
Závěrem mi dovolte poděkovat všem členům, ale i nečlenům 
sboru za jejich obětavost a ochotu pomáhat především na 
úkor svého volného času. Dovolte mi opět poděkovat za fi-
nanční podporu obci Chotilsko, díky které naše výjezdová 
jednotka může držet krok ve vybavení s ostatními jednot-
kami a pomáhat tak šířit dobré jméno obce všude tam, kde 
zasahuje.

Martin Brodský, místostarosta SDH Chotilsko  
a člen výjezdové jednotky obce Chotilsko

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

JUBILANTI MĚSÍCE - BLAHOPŘEJEME
V únoru slaví narozeniny Vladimíra Hrušková z Chotilska.                                        Hodně zdraví, spokojenosti a pohody!
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MOKROVRATSKÝ ZPRAVODAJ
MOKROVRATY | POUŠTĚ 

MĚSÍČNÍK/LEDEN VÝTISK ZDARMA

ZPRÁVY Z OBCE

Vážení občané,
nedávno jsme se rozloučili se starým rokem a já bych vás 
ráda seznámila s nejdůležitějšími akcemi, které obec v loň-
ském roce zrealizovala. Největšími investicemi byly práce na 
vodovodu. Ze soukromých pozemků na obecní pozemky byl 
přeložen vodovodní přivaděč na trase z Vil do Mokrovrat.  
V lokalitě u restaurace byla vybudována nová trasa vodovo-
du. V závěru loňského roku obec započala s výměnou litino-
vého vodovodního řadu za plastové potrubí v západní části 
Mokrovrat. 
V rámci postupné modernizace školní kuchyně obec za-
koupila novou myčku na nádobí a konvektomat, který je již  
v provozu ke spokojenosti jak zaměstnanců, tak malých 
strávníků. Kolem budovy školy byl vybudován nový chodník, 
provedla se oprava střechy a hromosvodů a vyčistily se okapy 
na budově školy. V některých třídách byla provedena rekon-
strukce elektrických rozvodů. 
Další investice směřovaly do objektu kabin na hřišti. Proběhla 
výměna venkovních i vnitřních dveří a v části objektu byly zre-
novovány omítky stěn a provedeny nové nátěry. V letošním 
roce budeme pokračovat s těmito opravami v dalších částech 
kabin.

V březnu 2023 zastupitelstvo obce po několikaletém úsilí 
schválilo a vydalo nový územní plán obce. Krátce po jeho 
vydání byla na část územního plánu podána žaloba, kterou 
však soud zamítl. 
Ve východní části Mokrovrat proběhla rekonstrukce veřej-
ného osvětlení ve spolupráci se společností ČEZ Distribuce, 
která zde prováděla pokládku eklektrického vedení do země.
V našich investičních projektech jsme nezapomněli ani na 
restauraci v Mokrovratech. Bylo nainstalováno nové vnitřní 
osvětlení, provedla se rekonstrukce elektrorozvodů v sute-
rénu budovy a zakoupili se nové židle do salónku. Již kon-
cem roku jsme objednali dodávku nového kotle ústředního 
vytápění pro restauraci. V návaznosti na tuto akci byl letos  
v lednu vyfrézován a vyvložkován komín. V současné době je 
nový kotel již v provozu.
Obec v loňském roce uzavřela smlouvu na provoz služby Se-
nior Taxi se společností UNGER TRANSPORT Jana Ungera, ur-
čené pro seniory s trvalým pobytem v obci. Od října probíhá 
zkušební provoz a již dnes můžeme konstatovat, že se osvěd-
čil, a proto tuto službu budeme poskytovat seniorům i nadále. 

Stanislava Ecklová 
starostka obce

OHLÉDNUTÍ ZA LOŇSKÝM ROKEM

V lednu instalovala obec kameru u kontejnerového stání v Pouštích (obci). Zařízení má přispět k udržení čistoty v okolí tohoto 
prostoru. 

ROZŠÍŘENÍ KAMEROVÉHO SYSTÉMU
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Návrh usnesení č. 1-10/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty určuje zapisovatelem paní 
Veroniku Kučíkovou a ověřovateli zápisu p. Pavlu Bílkovou 
a p. Karla Kaláta.
Výsledek hlasování: 
Pro: 8   Proti: 0   Zdrželi se: 0
Usnesení č. 1-10/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 2-10/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje program jednání 
zastupitelstva obce dne 12. 12. 2023 takto:   
1) Smlouva o zřízení věcného břemene-služebnosti mezi obcí 
Mokrovraty a ČEZ Distribuce, a. s.
2) Střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 2024–2026
3) Rozpočet obce na rok 2024
4) Střednědobý výhled rozpočtu provozních prostředků  
ZŠ a MŠ na roky 2024–2026
5) Rozpočet provozních prostředků ZŠ a MŠ na rok 2024
6) Rozpočtové opatření č. 6/2023
7) Místní poplatek za obecní systém odpadového hospo-
dářství
8) Různé
Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 2-10/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 3-10/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Smlouvu o zříze-
ní věcného břemene-služebnosti č. IV-12-6031944/1 PB-
-Mokrovraty (B 1721) mezi obcí Mokrovraty a společností 
ČEZ Distribuce, a. s., Teplická 874/8, 405 02  Děčín IV-Pod-
mokly, zastoupená p. Miroslavem Cihelkou, Jelence 50,  
262 03  Kamýk nad Vltavou.
Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 3-10/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 4-10/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje upravený Středně-
dobý výhled rozpočtu obce na období 2024-2026.
Závaznými ukazateli rozpočtů v jednotlivých letech jsou para-
grafy rozpočtové skladby. 
Výsledek hlasování:

USNESENÍ ZE ZÁPISU Č. 10/2023
ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MOKROVRATY,

KONANÉHO DNE 12. 12. 2023 OD 18.00 HODIN

Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 4-10/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 5-10/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje schodkový rozpo-
čet obce na rok 2024 ve výši příjmů 21 985 600 Kč, ve výši 
výdajů 24 447 250 Kč. Schodek ve výši 2 461 650 Kč bude 
financován úsporami minulých let. Závaznými ukazateli roz-
počtu jsou paragrafy rozpočtové skladby. 
Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 5-10/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 6-10/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Střednědobý vý-
hled rozpočtu provozních prostředků ZŠ a MŠ Mokrovraty na 
období 2024–2026.
Výsledek hlasování:
Pro: 7  Proti: 0  Zdrželi se: 1
Usnesení č. 6-10/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 7-10/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Rozpočet provoz-
ních prostředků ZŠ a MŠ Mokrovraty na rok 2024.
Výsledek hlasování:
Pro: 7  Proti: 0  Zdrželi se: 1
Usnesení č. 7-10/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 8-10/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové opatření č.  6/2023, 
kterým se snižují výdaje na § 3639 (Komunální služby)  
o 100 tisíc Kč a zvyšují výdaje na § 3631 (Veřejné osvětlení) 
o 100 tisíc Kč. Ostatní závazné ukazatele nejsou změněny. 
Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 8-10/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 9-10/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje místní poplatek za 
obecní systém odpadového hospodářství ve výši 1000 Kč. 
Výsledek hlasování:
Pro: 3  Proti: 5  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 9-10/2023 nebylo schváleno.
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Návrh usnesení č. 10-10/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje místní poplatek za 
obecní systém odpadového hospodářství ve výši 800 Kč. 
Výsledek hlasování:
Pro: 4  Proti: 4  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 10-10/2023 nebylo schváleno.

Návrh usnesení č. 11-10/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje místní poplatek za 
obecní systém odpadového hospodářství ve výši 900 Kč. 
Výsledek hlasování:

Pro: 4  Proti: 4  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 11-10/2023 nebylo schváleno.

Vzhledem k tomu, že nebyl schválen žádný z předložených 
návrhů, zůstává v platnosti Obecně závazná vyhláška obce 
Mokrovraty č. 1/2021 o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství, který činí 800 Kč, schválená ZO 
Mokrovraty 25. 10. 2021, účinná od 1. 1. 2022.

    Stanislava Ecklová
        starostka obce

Místní poplatek za psa na rok 
2024 je splatný do 28. 2. 2024: 
1. pes  50 Kč;
2. a každý další pes 120 Kč. 

Poplatky lze hradit bankovním převodem na účet obce 
č. 521703369/0800, přes platební portál na webu obce, 
případně hotově nebo kartou na pokladně obecního úřa-
du.

AKTUALITY Z NAŠÍ ŠKOLY – ÚNOR 2024

1. 2. – návštěva kina v Příbrami - ZŠ
2. 2. – pololetní prázdniny v ZŠ, MŠ v provozu
7. 2. – »Pohádky do kapsy« – Divadlo Příbram – MŠ
9. 2. a 16. 2. - »Svět a já« – primární prevence pro žáky ZŠ

13. 2. – masopustní úterý – karneval - ZŠ i MŠ
14. 2. – »Nebojím se, pomůžu« – preventivní program –  
MŠ a + 1. ročník ZŠ
28. 2. – 1. ročník turnaje v deskové hře PresTo od 13 hodin - ZŠ

Vážení spoluobčané,
nejprve bychom se zmínili o velmi zdařilé akci, kterou jsme 
si naplánovali hned po vánočních prázdninách. Někteří žáci 
si místo návratu do školních lavic ještě užívali jednodenní ly-
žování na Monínci s instruktory, ti zkušenější pod dohledem 
učitelek naší školy. Ve čtvrtek se už všichni společně pustili 
do učení, protože pololetní vysvědčení se rychle blížilo.
V pátek 19. ledna odpoledne si ti žáci, kteří byli zapojeni do 
říjnové akce »10 000 kroků«, užívali získanou odměnu, a to 
odpoledne při bowlingu ve Svatém Poli.

O týden později, 26. ledna, probíhal pro všechny školáky 
preventivní program »Svět a já«. Další dva dny projektu se 
uskuteční v únoru.  
Odměnou za pololetní vysvědčení pro žáky ZŠ byl výlet do 
příbramského kina. 
Přejeme našim žákům do druhého pololetí hodně školních 
úspěchů, spokojenosti a radosti nejen ve škole, ale i při dal-
ších plánovaných akcích.

Kolektiv ZŠ a MŠ Mokrovraty   

MÍSTNÍ POPLATEK ZA PSA NA ROK 2024

S myšlenkou zaběhnout ještě do konce roku maraton jsem 
si pohrával už dlouho, ale věděl jsem, že to nebude žádná 
sranda, sice už jsem měl za sebou nějaké půlmaratony, ale 
maraton je přeci jenom dvakrát tolik a nechtělo se mi běhat 
někde po asfaltu nebo snad dokonce po oválu.

JAK JSME BĚŽELI NÁŠ PRVNÍ MARATON

Až se naskytla možnost terénní maraton Praha – Dobříš, sice 
náročný závod, ale s krásnou brdskou přírodou, do kterého 
jsem i na poslední chvíli zlákal i mého kamaráda, místosta-
rostu Mokrovrat Lukáše Konvičku.
Jde o nejstarší český maraton, jehož první ročník startoval 25. 
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října 1908 na trati Praha Smíchov – Dobříš a zúčastnilo se ho 
tehdy šest závodníků.
Původní trasa vedla z Prahy Smíchova přes Zbraslav, Jíloviště, 
Mníšek pod Brdy, Voznici až do zámeckých zahrad v Dobří-
ši, kdyby se tedy měla přesně kopírovat, znamenalo by to, 
že bychom běželi po nynější dálnici D4, což by možná dnes 
kvůli dopravním zácpám a omezením byla možná nejrychlejší 
varianta přepravy, ale nereálná.
Naše maratonská pouť začínala v sobotu 9. prosince 2023 od 
Branických ledáren, náročná terénní trať s 593 m převýšení 
slibovala, že se rozhodně nudit nebudeme a před vánočními 
večírky dokonale prověříme svou fyzičku i psychickou odol-
nost.
Na start se postavilo 129 borců z celé Evropy, zřejmě ti, kteří 
už měli všechny dárky nakoupeny a sníh odhrnut, protože 
týden před startem zasypal celé Česko sníh, ale v pátek před 
závodem začaly teploty zase stoupat k nule a k ránu zase 
přimrzlo, takže trať slibovala spoustu nástrah a úskalí, která 
jsme si poznali na vlastní kůži až při samotném závodu.
Start byl průběžný (osvědčil se prý covidový model místo hro-
madného startu) od 8.00 h do 11.00 h, avšak kdo nedoběhl 
do cíle, který byl na Vlašce v Dobříši do 16.00 h, byl diskva-
lifikován.
My jsme se dostali na start asi v 9.30 h (ačkoli jsme plánovali 
dříve), převlékli jsme se, prohlédli si odhodlané soupeře, roz-

dali úsměvy, proběhlo pár vtípků (jako například, doufám že 
nám věci ze startu nedovezou déle, než stačíme doběhnout) 
a v zhruba v 9.45 h slavnostně odstartovali.
Hned po prvních metrech padl plán běžet pohodovým tem-
pem a krok jsme pěkně natáhli, běželo se fajn, i když cyklo-
stezka, kde se běželo, byla zledovatělá se spoustou otisků 
chodců a ještě na ní ležel čerstvý sníh, tudíž to bylo o kotníky, 
ale v tomto tempu jsme podél Vltavy doběhli až k Pražskému 
okruhu a pod okruhem přeběhli na druhou stranu Vltavy, do 
pražských Lahovic.
Dále jsme běželi kolem Berounky mezi golfovými hřišti, kde 
se rozprášily naše obavy, že nás popožene golfový míček, 
protože hrát golf na sněhu s bílým míčkem by vyrazil hrát 
asi jenom opravdový oddaný extrémista, za golfovými hřiš-
ti kousek po silnici a prvních asi 13 pohodových kilometrů, 
které byly z drtivé většiny po rovině, bylo za námi, třináct 
kilometrů, kdy jsme se s nadsázkou plácali po zádech a bavili 
jsme se tím, že pokud to takhle dál vydržíme, tak z toho 
bude nový světový rekord.
Ale najednou kde se vzal, tu se vzal a naše srandičky rázem 
utnul, stál před námi Cukrák ze své odvrácené strany a až 
tam jsme pochopili, proč někteří závodníci měli na startu gu-
mové nesmeky s ocelovými hroty a běžecké hůlky.
Byl to opravdu pěkný krpál a myslím, že ani světového re-
kordmana v maratonu Kelvina Kiptuna by nepřesvědčil le-
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gendární model čaje s dvojitým rumem, aby se odhodlal bě-
žet na vrchol.
My jsme ale odhodlání měli a vyrazili jsme po značně zledo-
vatělé pěšince dosáhnout vrcholu a hned se začalo projevo-
vat, že jsem na maraton kvůli zraněným achilovkám nemohl 
natrénovat ani metr.
Dostal jsem křeč do pravého lýtka, potom i do levého, až mi 
nakonec svaly v lýtkách střídavě hrály jako varhaník v kostele 
na varhany a bylo už nadmíru jasné, že mě moje nová ka-
marádka bude provázet po zbytek závodu, netrénovanost se 
opravdu projevila.
Se slzami v očích, ale úsměvem na rtech jsme nakonec na 
Cukrák »vyběhli« a mohli se v běhu za odměnu kochat vy-
hlídkou na zimní Berounku a na Prahu.
Z Cukráku to bylo zase na sáňky, všude spousty sněhu a spo-
lečně jsme pokračovali na zaslouženou občerstvovací stanici, 
která byla před Jílovištěm.
Těsně jsme u Jíloviště minuli dálnici, vběhli do lesa a krásnou 
přírodou jsme pokračovali k potoku pod Černolice, půlku 
jsme měli za sebou, ale hned další vrchařskou prémii před 
sebou.
Na programu bylo táhlé stoupání přes celé Černolice, Černo-
lické skály až na cyklo-turistickou brdskou magistrálu Hřebe-
novou cestu. Ani jeden z nás neuběhl v životě víc než 25 km 
a tohle stoupání dalo opravdu zabrat, až nám lezly oči důlků, 
ale srandičky nás neopustily a v Černolicích jsme ještě jedné 
paní na zledovatělém kopci pomohli vytlačit auto.
Na hřebenech Brd nás zaskočila pěkná zima, já už jsem byl 
ztuhlej jako igráček, ale běželi jsme dál, touha dokončit  
v čase, jaký jsme si předsevzali, byla větší a občas pomohlo 
osvěžení v podobě těžkého sněhu padajícího z větví stromů.
Proběhli jsme nad Mníškem pod Brdy, kolem Skalky až dolů 
do Kytína, kde hodinky ukazovaly, že nám do cíle na Vlašku 
zbývá posledních 8 km, ale bohužel u další občerstvovací sta-
nice v Kytíně nám bylo sděleno, že trasa byla kvůli práci v lese 
změněna a nezbývá 8 km, ale 10 km. Napřed jsme si mysleli, 
že je to nějaká závěrečná srandička organizátorů, nebyla.

Nezbývalo než se vydat na 
poslední kilometry a převý-
šení, vytoužený cíl se po-
malu, ale jistě přibližoval. 
Poslední dva kilometry to 
už spíš připomínalo paro-
dii na běh, ale neodpustil 
jsem si závěrečnou srandič-
ku, zapálil asi 100 metrů 
před cílem dýmovnici, kte-
rá cestovala celý závod se 
mnou, a takto jsem proťal, 
za pohledu překvapených 
pořadatelů cílovou pásku.
Nakonec jsme tedy všech-
na úskalí a překážky spo-
lečně zvládli a doběhli ve 
vysněném čase 5 hodin  
a 30 minut a byli rádi, že to 
máme úspěšně za sebou.
S odstupem času jsme si  
s Lukášem říkali, že by z této trasy byl hezký turistický po-
chod krásnou přírodou, tudíž jsme připravili zkrácenou verzi 
asi 30 km od Cukráku, půjde se pohodovým tempem, aby 
stíhali všichni, trať vede v podstatě jenom lesem a úžasnou 
přírodou a budeme rádi, když se kdokoli z vás zúčastní.
Samozřejmě všichni nemusí ujít celou vzdálenost, každý se 
může kdykoli připojit nebo odpojit, po cestě je dost míst na 
občerstvení a na Skalce si můžeme opéct špekáčky, start  
i ostatní místa jsou dobře přístupná autem nebo MHD.
Předběžně jsme pochod naplánovali na sobotu 6. dubna 
2024 a budeme rádi, když se sejdeme v co nejhojnějším po-
čtu a přivítáme společně jaro, psi a děti vítáni.
Kdokoli budete chtít, ozvěte se mi na číslo 737 434 898, klid-
ně i těsně před a domluvíme se na podrobnostech, budeme 
se na vás těšit.

Jaroslav Kodet


